
 
J E G Y Z  K Ö N Y V 

 
 
 
 

Kalocsa Város Önkormányzata 
Képvisel -testületének 

 
 
 

2023. április 27-i 
ülésér l 

 
 
 

Rendeletek száma: - 
Határozatok száma: 40-59/2023 

 
  



J E G Y Z  K Ö N Y V 
 
Készült: Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testületének 2023. április 27-én 14:00 

órakor kezd  ülésér l 
 
Ülés helye: Városháza Díszterme 
 
Jelen vannak: Dr. Filvig Géza Simon Zoltán 
  Kákonyi István Pécsi Vivien 
  Schmidt Rajmund Balogi József 
  Király  Róbert   Dr. Bagó Zoltán 
  Dr. Vincze András Szabó Balázs (sürg sségi napirendek elfogadásától) 
  Tihanyi Tiborné Dr. Körmendy Szabolcs 
 

Képvisel : 12 f  
 
Tanácskozási joggal jelenlév k: 
  Dr. Kiss Csaba jegyz  
  Dr. Látó Anita aljegyz  
 
  Önkormányzati Hivatal osztályvezet i: 
  Boromisza Viktor 
  Molnár Gábor 
 
Meghívott vendégek: 

Dr. Jéri Tamás Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 
ügyvezet  

Zsikó Zoltán Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 
ügyvezet  

Rumi László Kalocsa Város Önkormányzata Szociális Központ 
intézményvezet  

 
Jegyz könyvvezet : Kákonyi Júlia 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Szeretettel és tisztelettel köszöntöm a mai képvisel -testületi ülésen megjelenteket, köszöntöm 
a testület tagjait, a hivatali apparátus tagjait, és köszöntöm a két önkormányzati cégünk 
ügyvezet it, munkatársait, a média képvisel it és a médián keresztül, akik nyomon követik a 
munkánkat. Jelenléti ív alapján megállapítom, hogy határozatképes a képvisel -testület. Szabó 
Balázs képvisel  úr még nem érkezett meg, jelezte, hogy egy kicsit késik. 2 jegyz könyv-
hitelesít t választanánk külön-külön, szokásos szavazási módunkkal. Javaslom Tihanyi 
Tiborné képvisel  asszonyt, valamint Pécsi Vivien képvisel  asszonyt, mint jegyz könyv-
hitelesít t. 
 
A Képvisel -testület a polgármester Tihanyi Tiborné jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 11 
igen szavazattal elfogadja. 
 
A Képvisel -testület a polgármester Pécsi Vivien jegyz könyv-hitelesít re tett javaslatát 11 
igen szavazattal elfogadja. 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Sürg sségi napirendekre teszek javaslatot, 3 napirend, mely kiosztásra került a képvisel -
testület részére.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

Szabó Balázs 14:12-kor megérkezik, a képvisel -testület 12 f vel folytatja az ülést. 
 __________________________________________________________________________________ 

 
Sürg sségi napirendek: 
 

1. Kalocsai Rend rkapitányság támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Egy szándéknyilatkozatot kell tenni május 10-ig. 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal elfogadja a sürg sségi napirend felvételét. 
 

2. Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyermekekért alapítvány támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A rendezvény lebonyolításához kérnek támogatást, mely júniusban lesz. 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal elfogadja a sürg sségi napirend felvételét. 
 

3. GYIÖK kérelme 2023. évi Sárkányhajó kupához 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal elfogadja a sürg sségi napirend felvételét. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ismerteti a napirendet. 
 
N A P I R E N D : 
 

1. Kalocsa Város Önkormányzatának tulajdonát képez  víziközm  vagyon és a 
feladatellátási kötelezettség átadása a Magyar Állam részére (korábbi határozat 
módosítása) 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

2. Kalocsa, Csokonai u. 13. szám alatti ingatlan értékesítése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

3. Ingatlanértékesítés 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 
 



4. Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 2022. évi beszámoló és 
2023. évi üzleti terv elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

5. Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 2022. évi beszámoló és 
2023. évi üzleti terv elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

6. Összefogás az Állatokért Közhasznú Alapítvány kérelme 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

7. Intézményvezet i pályázat 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

8. Bírósági ülnök választás 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

9. A KEHOP-2.1.11-21-2022-00045 azonosító számú „Vízveszteség csökkentés 
Kalocsán” megnevezés  projekt megvalósításával kapcsolatos döntés 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

10. A „Kalocsa-Meszes Dunaparton létesített aktív víziturizmust kiszolgáló vízitúra 
megállóhely – kalocsai 10093 hrsz alatti ingatlan – üzemeltetésére és hasznosítására” 
lefolytatott pályázat – nyertes kihirdetése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

11. Kalocsai Polgár r Egyesület önkormányzati támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

12. Kalocsa Város Önkormányzata Szociális Központ 2022. évi szakmai beszámolója 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

13. Sorsfordító Szolgáltató Központ Sorsok Háza Szociális Intézmény 2022. évi szakmai 
beszámolója 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
14. Kalocsai Rend rkapitányság támogatása 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

15. Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyermekekért alapítvány támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
16. GYIÖK kérelme 2023. évi Sárkányhajó kupához 

El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

17. Egyebek 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Van-e más javaslata valakinek? Király Róbert képvisel  úr, parancsoljon. 
 



Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. 2 db közérdek  kérdést szeretnék a végén feltenni. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Más javaslat nincs, az itt elhangzottakat teszem fel szavazásra, err l kérnék egy szavazást. 
 
A képvisel -testület 12 igen szavazattal elfogadja a napirendeket. 
 
 __________________________________________________________________________________ 

1. Kalocsa Város Önkormányzatának tulajdonát képez  víziközm  vagyon és a 
feladatellátási kötelezettség átadása a Magyar Állam részére (korábbi határozat 
módosítása) 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ezt a képvisel -testület már többször tárgyalta, többször hozott határozatot, többször 
módosította is azt a szolgáltató javaslatára, kérelmére. 2022. augusztus 24-i testületi ülésen 
döntött arról, hogy ebben az integrációs programban Kalocsa Város Önkormányzata részt vesz, 
amely a Magyar Állam részére adná át a víziközm  rendszert és egyben a kötelez  
feladatellátási kötelezettséget is. A mostani el terjesztésben mind a víztorony, a víztorony alatti 
terület kialakítása, mind a szennyvíztisztító telepen korábbi években beépítésre került gép 
átadásáról is szó van. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, hogy van-e valakinek 
kérdése ezzel a napirenddel kapcsolatosan? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Dr. 
Vincze András képvisel  úr jelentkezett hozzászólásra, parancsoljon, hallgatom. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta az el terjesztést, és a 
határozati javaslat I-t 4 igen és 1 nem ellenében elfogadásra javasolja, a határozati javaslat II-t 
pedig egyhangúlag, 5 igen szavazattal elfogadásra javasolja. A most érkezett határozati javaslat 
III-ról csak beszéltünk, tárgyaltuk, de szavazni nem szavaztunk, hiszen akkor még nem állt 
készen az anyag. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen képvisel  úr. Király Róbert képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Röviden csak el szeretném mondani ugyanazt az 
álláspontomat, amit már korábbiakban is itt képviseltem. Részemre ez az el terjesztés egy 
központilag leadott, egy politikai szándék végrehajtása. Megint nincs benne gazdasági 
számítás, érvelés, miért is lenne jó ez nekünk kalocsaiaknak, miért lenne jó az 
önkormányzatnak? Indokként az elhangzott, hogy tönkre fognak menni a vízm  cégek, hogyha 
mi ebbe nem lépünk be, de álláspontom pedig az, hogy az állam állította ezeket a cégeket ez a 
helyzet elé az el írt rezsicsökkentéssel. És én úgy gondolom, hogyha ilyen helyzetet teremt az 
állam, akkor neki kell helytállni és neki kell a cégeket ilyen szempontból kárpótolni. És akkor 
így mint tulajdonosok, az önkormányzatok nem szenvednének hátrányt. Az sem igazából 
világos, mi a szándéka az államnak avval, hogy einstandolja ezt a vagyont, hiszen a lakosságnak 
nemcsak érzelmi szálak f dnek ehhez, hiszen aki még id sebb, az jól emlékszik rá, hogy 

leg a szennyvíz kiépítésnél, de még akár a víz kiépítésnél is sokan saját munkájukat adták 



bele, fizikai munkájukat, de volt pénzbeli hozzájárulás annak idején, hogy kiépítésre kerüljenek 
ezek. Ezt most egy tollvonással elveszik a várostól. Legutolsó információim szerint ez 3,2 
milliárdos vagyon, ami az integrációs folyamatban bekerül az állam fennhatósága alá. Én úgy 
gondolom, hogy err l azért ill  lett volna társadalmi egyeztetést folytatni, vagy akár valami 
közérdek  vitát is, meghallgassuk a lakosságot. Nem tudom, hogy a tisztelt képvisel társaim 
milyen információk alapján fogják eldönteni, hogy ez az  választópolgárai akaratával 
megegyez  szándék. Nincs kétségem afel l sem, hogy át fog menni ez az el terjesztés, abban 
viszont igen, hogy kés bbiekben ez mennyire lesz jó nekünk. Err l semmiféle anyag nincs, nem 
készült a központi költségvetésben sem err l semmiféle átcsoportosítás. Azt is tudjuk, láttuk itt 
a kórházak esetén is, az iskolarendszer esetén is, hogy ez a központosított vízfej  állami 
rendszer nem igazán m ködik úgy, ahogy kellene, jó gazda módjára. Szerintem azok tudnak 
erre figyelni és használni, akik ott élnek, tehát a kalocsai lakosok, úgyhogy visszatérve az 
eszmefuttatásomra, én ezért azt képviselem, hogy én nem erre kaptam felhatalmazást. Én ezt a 
határozati javaslatot nem tudom támogatni és elfogadni. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más hozzászólás, vélemény van-e? Annyit szeretnék elmondani, ezzel 
kapcsolatosan nem értek egyet Képvisel  úr Önnel. Az állam az év végén 500 millió Forintos 
anyagi támogatást adott ennek a cégnek. Ha Kalocsa Város Önkormányzatának kellett volna a 
tulajdoni arányának megfelel en ezt a támogatást – hogy a cég m köd képes legyen – 
biztosítani,  az  egy  90  millió  Forintos  nagyságrend  lett  volna.  Ezzel  a  vagyonátadással  a  
feladatellátás is átkerül, és sokszor megbeszéltük ezt már, a vízellátásnak a biztonsága a 
lakosság érdeke, és ez Kalocsa Önkormányzatának az érdeke, hogy ett l a kötelezettségt l, a 
nagyon-nagyon elhasznált ivóvízrendszert ne a városnak kelljen karbantartani, javítani, hanem 
ezt az állam átvegye. És egyébként a szolgáltató területén lév  összes önkormányzat ugyanúgy 
jár el, mint a kalocsai, úgyhogy én azt gondolom, hogy a lakosságnak igenis ez az érdeke, hogy 
minél biztosabb kézben legyen az ivóvízrendszer és ennek a feladatköre. Köszönöm szépen, 
Simon Zoltán alpolgármester úr, parancsoljon. 
 
Simon Zoltán alpolgármester: 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Annyit szeretnék hozzáf zni Király képvisel  úr 
gondolataihoz, hogy Képvisel  úr, milyen alapon jelenti Ön ki azt, hogy az oktatási rendszer 
nem m ködik Kalocsán? Milyen információi vannak Önnek arról, hogy az iskolák nem kapják 
meg azokat az eszközöket, azokat a lehet ségeket, amivel el tudják végezni a munkájukat? Ez 
megint egy ilyen légb l kapott lózung, hogy nem m ködnek az iskolák. Én biztosítom Önt, 
hogy nagyon jól m ködnek az iskolák, és nyilván vannak problémák, mint mindenhol, de én 
nem látom ezt ilyen tragikusnak. A víziközm vel kapcsolatban szeretném elmondani, hogy a 
víziközm -rendszer higgye el, hogy igen komoly rálátásom van, hiszen hosszú évek óta 
dolgozok velük együtt. A víziközm -rendszer fönntartása fantasztikusan drága, hiszen nemcsak 
Kalocsán, hanem nagyon sok településen a földben lév  vezetékek el vannak avulva, tönkre 
mennek, 50 évesek a vezetékek Kalocsán. Ebb l adódik, hogy állandóak a cs törések, és eddig 
ezek a cs töréseknek a költségei a várost terhelték. A városnak folyamatosan rengeteg pénzbe 
került ez, de ahogy múlik az id , egyre több és több pénzbe fog kerülni. És ne felejtsük el, hogy 
átadunk egy vagyont, ami valójában legyünk szinték, ez egy fiktív vagyon a földben, 
vezetékrendszerek, szivattyúállomások, ami semmi mást nem tud csinálni, csak az ivóvizet 
szolgáltatni és a szennyvizet elvezetni. Ezzel, és ezt mindig elfelejtik Önök megemlíteni, hogy 
nem csak a vagyont veszi át az állam, hanem átveszi a teljes ellátási felel sséget és költséget. 
És tételezzük föl, hogy a Magyar Állam meg tudja ezt oldani az anyagi lehet ségeib l. A másik, 
amit még szeretnék elmondani, hogy tudomásom volt arról, hogy sok város – hát nem sok, de 
egy bizonyos számú város – gondolkozott az átadáson. Ezeknek a településeknek a dönt  



többsége ma már szintén úgy döntött, hogy átadja a vagyont, mert fölismerte ennek a pozitív 
oldalát, hogy az üzemeltetés, a fenntartás innent l kezdve nem a város büdzséjét terheli. Én azt 
hiszem, hogy ez egy nagyon jó döntés. Mindenki garantálta, Államtitkár úr is garantálta, akihez 
tartozik most ez az ágazat, hogy a lakosság, a fogyasztók semmilyen változást nem fognak 
észrevenni, a városok pedig azt, hogy innent l kezdve nem nekik kell megjavíttatni a 
cs töréseket és a problémákat. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Szólásra mást nem jelentkezett, a vitát zárom. Szavazásra teszem fel az 
írásban kiküldött anyag változatlan hagyásával, err l kérnék szavazást. 
 
A Képvisel -testület 7 igen, 4 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 40/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Önkormányzatának tulajdonát képez  víziközm  vagyon és a feladatellátási 
kötelezettség átadása a Magyar Állam részére (korábbi határozat módosítása) 
 

Határozat 
 

1. Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete kinyilvánítja azon szándékát, 
miszerint az t terhel  víziközm -szolgáltatás biztosítása vonatkozásában fennálló 
ellátási kötelezettségét átruházza a Magyar Államra. 

 
2. Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testülete kinyilvánítja, hogy az el terjesztés 

részeként a Képvisel -testület elé terjesztett 
 
- a víziközm  vagyon és a víziközm  m ködtet  eszközök, 

 
- az átadással érintett víziközm -rendszer üzemeltetését szerz déses jogviszony 

alapján ellátó Kiskunsági Víziközm -Szolgáltató Kft. fennálló társasági részesedés 
ingyenes átruházásáról, valamint 

 
- az átruházással érintett víziközm  vagyonhoz tartozó, víziközm -fejlesztésre fel 

nem használt források tulajdonjogának térítésmentesen, nyilvántartási értéken 
történ  átvezetésér l szóló megállapodás tervezetét megismerte, annak tartalmával 
egyetért, ennek megfelel en felhatalmazza a polgármestert arra, hogy a jelen 
határozat 1. pontjában megjelölt cél megvalósítása érdekében azt aláírja és az 
átruházáshoz szükséges jognyilatkozatokat megtegye. 

 
3. Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testülete kinyilvánítja, hogy a jelen határozat 

1. pontjában megjelölt cél megvalósítása érdekében a polgármesternek felhatalmazást 
ad a jelen határozat 2. pontjában megjelölt megállapodás nyomán a víziközm  vagyon, 
az azt m ködtet  vagyon és a Kiskunsági Víziközm -Szolgáltató Kft. víziközm -
szolgáltató társaságban fennálló társasági részesedés Magyar Állam részére történ  
átadására. 

 
4. Kalocsa Város Önkormányzata Képvisel -testülete hatályon kívül helyezi a 137/2022. 

számú határozatát. 
 
 



Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A Képvisel -testület 8 igen, 3 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 41/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Önkormányzatának tulajdonát képez  víziközm  vagyon és a feladatellátási 
kötelezettség átadása a Magyar Állam részére (korábbi határozat módosítása) 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1. Felhatalmazza a polgármestert a víztoronyhoz szükséges területátadással kapcsolatos 
szerz dés aláírására. 

 
2. Kalocsa Város Önkormányzatának kizárólagos tulajdonát képez  1043/35 és a 1043/48 

hrsz alatti ingatlan „kivett ipartelep” m velési ágát „kivett közterület” m velési ágra 
változtatja. 
 

3. Felhatalmazza a polgármestert a szükséges nyilatkozatok megtételére, valamint a 
jegyz t a vagyonkataszterben a szükséges módosítások átvezetésére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A Képvisel -testület 7 igen, 4 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 42/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Önkormányzatának tulajdonát képez  víziközm  vagyon és a feladatellátási 
kötelezettség átadása a Magyar Állam részére (korábbi határozat módosítása) 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1. átadja a Magyar Állam részére a kalocsai 3025/5 hrsz alatti kalocsai szennyvíztisztító 
telepen beépítésre került komposztrostát és nyersanyag homogenizáló gépet. 

 
2. felhatalmazza a polgármestert a szükséges nyilatkozatok megtételére, valamint a 

jegyz t a vagyonkataszterben a szükséges módosítások átvezetésére. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 

 __________________________________________________________________________________ 



2. Kalocsa, Csokonai u. 13. szám alatti ingatlan értékesítése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Egy pályázati eljárást írt ki az önkormányzatunk. Több pályázati periódusban sem jött ajánlat, 
de most a legutóbbi pályázatban a benyújtási határid  el tt egy ajánlat érkezett, Farkas Krisztián 
kalocsai lakos adott vételi ajánlatot, 27 201 000 Forint vételárat ajánlott meg. Ez az egy ajánlat 
érkezett, ajánlata érvényes volt az értékelést bonyolító bizottság javaslata szerint. Így  neki 
értékesítené az önkormányzat a Csokonai utca 13. szám alatti ingatlant. Szeretném kérdezni, 
hogy ezzel kapcsolatosan kérdése van-e valakinek? Kérdés nincs, a kérdéskört zárom. 
Vélemény, hozzászólás van-e? Dr. Vincze András képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Én már többször elmondtam ezzel kapcsolatban a véleményemet, én 
továbbra sem tudom támogatni ezt az el terjesztést. Én nem tudom elfogadni, és nem tudom 
támogatni ennek az ingatlannak az értékesítését. Egyáltalán nem a vev  személyével van 
problémám, hanem önmagával az értékesítéssel. A Jogi és Ügyrendi Bizottság is tárgyalta ezt 
a napirendet, és 4 igen és 1 nem szavazat ellenében elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Király Róbert képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Én is röviden el szeretném mondani, hogy miért nem 
támogatom ezt a javaslatot. Én is ismerem a vev t, nem a vev vel van gond, családos ember, 
kalocsai, örülök, hogy megtetszett neki és valószín  meg is fogja a testület szavazni. Attól 
függetlenül én azért néhány szót szeretnék err l is mondani, hiszen megint vagyoneladásról 
beszélünk. Amikor megválasztottak minket képvisel ket a választópolgárok, akkor bizalmat 
kaptunk. A bizalom szó azt jelenti, hogy a választópolgárok, a kalocsaiak ránk bízzák az 
önkormányzat vagyonát, azt a közös vagyont, amivel nekünk felel sen, ésszer en és hosszú 
távon kellene, hogy gazdálkodjunk. A gazdálkodás szót hagytam direkt a végére, hiszen az én 
értelmezésem szerint a gazdálkodás nem azt jelenti, hogy eladunk valamit, leürítjük a vagyont, 
gyakorlatilag most már lekopasztjuk teljesen ezt az amúgy sem gazdag várost. Az én 
értelmezésem az, hogy valamit, ha kapunk, akkor arra vigyázunk, felújítjuk, esetleg ha tudjuk, 
akkor pályázattal, bármivel tudjuk gyarapítani ezt a vagyont. Aztán ezt ki tudjuk akár bérletben 
is adni a kalocsaiaknak, ahogy azt én decemberben javasoltam is. Sajnos akkor is ezt a javaslatot 
lesöpörték, nem tudom mi az oka. Önök élhet  várost hirdetnek, de hát a tények azt mutatják, 
hogy a kórházban nincs elég orvos, nem jön Kalocsára rezidens, ezeket szerintem úgy lehetne 
idecsalni, hogyha nekik valamilyen olyan plusz szolgáltatást tudunk adni, ami esetleg itt tartaná 

ket. Kértem én ezt a decemberi javaslat alapján is ezt az orvosi lakást, ez arra nagyon jól 
megfelelne, amíg elhelyezkednek itt, esetleg találnak megfelel  ingatlant, addig ez nagyszer  
lehetne számukra. És ráadásul azt is múltkor már elmondtam, hogy pont Önök voltak az el  
ciklusban azok, akik folyton felemelték a hangjukat az önkormányzati vagyon eladása miatt. 
Most valami változott, nem tudom, hogy mi, de ezt szeretném megkérdezni, tisztelt 
Polgármester úr, hogy mi változott azóta? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen a hozzászólását, véleményét. Kákonyi István képvisel  úrnak adok szót. 



 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta az 
el terjesztést és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más hozzászólás, vélemény van-e? Pénzügyi Bizottság véleménye? 
Tárgyalta a Pénzügyi Bizottság? 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Igen, köszönöm Polgármester úr. A Pénzügyi Bizottság is tárgyalta és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más hozzászóló nem jelentkezett. Igen, amit tetszik mondani Király 
képvisel  úr, az nagyon-nagyon fontos, teljesen egyetértek, amikor a választók elé lép az ember 
és a választók bizalmát elnyeri, ez egy nagyon megtisztel , jó dolog. És igen, felhatalmaznak 
azzal, hogy gazdálkodjunk és jól gazdálkodjunk a város vagyonával. És minden nap erre 
törekszünk, mi jelenlegi városvezet k, hogy jól gazdálkodjunk a város vagyonával az itt 
él knek a javára. Ezért építünk óvodát, ezért alakítottunk ki ideiglenesen óvodát abból a 
helyb l, amivel a korábbi el deink nem tudtak boldogulni. Ezért építünk közösségi tereket, 
ezért építünk sok olyan dolgot a városban, amely az itt él ket szolgálja. Képvisel  úr, tetszett 
járni abban a házban? Képvisel  úr, tetszik tudni, hogy mennyiért lehetne felújítani azt az 
ingatlant? Annak az ingatlannak a felújítása nem gazdaságos jelenleg az önkormányzatnak. 
Hangzatos, amit tetszik mondani, nagyon-nagyon örülök neki, hogy ezeket a kampány 
mantrákat elkezdi mondogatni, de a gazdaságosság és fenntarthatóság az nagyon-nagyon fontos 
az önkormányzati vagyonkezelésben. Nagyon sok olyan beruházása van az önkormányzatnak, 
amelyet saját vagyonából old meg. A tavalyi évben ez több mint 170 millió Forint volt, a 2022-
es évben, amelyet saját vagyonból vagyonba építettünk be. És a pályázati támogatásokkal mind 
ezt a vagyont b vítjük. Tetszik említeni azt, hogy korábban mi változott, akkor Ön nem volt a 
képvisel -testületben 2014-2019 között, abban az id szakban az akkori Vagyon Kft-nek az 
ügyvezet je Képvisel  úr, beadott egy el terjesztést a képvisel -testülethez, hogy kér 140 
millió Forintot 2015-2016-ban. Én megkérdeztem akkor az ügyvezet l, hogy mire kéri 
részletesen ezt a hatalmas összeget és akkori polgármesternek is mondtam, hogy hát kérdezzük 
meg és leszavazott akkor a képvisel -testület, hogy nem tartozik az ránk, adjuk oda. És az 
akkori képvisel -testület többsége odaadta ezt a 140 millió Forintos támogatást, plusz 
támogatást a Vagyon Kft-nek, úgyhogy nem tudhattuk meg, hogy mire. És ezt az akkori 
vagyoneladásból, a több mint 500 millió Forintos vagyoneladásból finanszírozta a város. És én 
ehhez nem adtam a nevemet. És most ahhoz adom a nevemet, hogy mi az ingatlanvagyonnal 
gazdálkodjunk, és vannak még olyan középületeink, aminek meg kell valósítani a felújítását, 
és vannak olyan pályázataink, amelyhez önkormányzati öner t kell biztosítani. A 
közfoglalkoztatási programban 25 millió Forintot tesz be az idei évben az önkormányzatunk, 
hogy azokat a közterületi munkálatokat meg tudják csinálni, amelyeket a lakosság javára 
végeznek. Úgyhogy ezért mi gazdálkodunk, felel sen és igen Képvisel  úr, én ki tudok állni 
mai napon is a kalocsai emberek elé, hogy felel sen gazdálkodunk az önkormányzat 
vagyonával, és azt a bizalmat, amivel megtiszteltek, meg is szolgáljuk. És Képvisel  úr, Ön 
ebb l z sportot, hogy nyilatkozataival megtéveszti a lakosságot, ez rendszeres, és most is ezt 
folytatja, és Ön azt mondja, hogy teljesen lecsupaszítjuk a várost. Ez nem igaz. Képvisel  úr, 
egy hete tetszett kikérni a városban azokat a fejlesztésre váró területeket, amelyek vállalkozási 
céllal kiajánlásra szolgálnak. Ne tessék ilyeneket mondani, hogy lecsupaszítjuk. Ott van Önnél 
is az az anyag, amely az 5 darab igen jelent s ipari terület, amely majd 80 hektáros városi 



fejlesztésre váró terület. Úgyhogy kérem, ne ezt sugallja, hogy lecsupaszítjuk, építjük és 
fejlesszük a várost. Zárom a vitát, szavazásra teszem fel az írásban kiküldött határozati javaslat 
változatlan hagyásával, err l kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 7 igen és 5 nem szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 43/2023 számú határozat 
Kalocsa Csokonai u. 13. szám alatti ingatlan értékesítése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1. a Kalocsa3249 hrsz.-ú, természetben 6300 Kalocsa Csokonai utca 13. szám alatti 
ingatlant értékesíti Farkas Krisztián, Kalocsa Tulipán utca 50. szám alatti lakos részére 
27 201 000,- Ft azaz Huszonhétmillió kett százegyezer forint értékben. 

2. felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerz dés megkötésére. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

3. Ingatlanértékesítés 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Bréti András, Kalocsa-negyvenszállási lakos kérelemmel fordult az önkormányzatunk felé, 
hogy a ház ingatlana el tt egy közterület részt kíván megvásárolni. Az ingatlanának a 
megközelítését akadályozzák alkalomszer en, amikor mások oda parkolnak, és nem tudja 
rendesen megközelíteni. Ez egy 157 m2-es területrész, és régebben egy kerékpárút volt oda 
tervezve, ez már nem aktuális oda, így szabadon értékesíthet  ez az ingatlan, és ezáltal a 
kalocsai, negyvenszállási lakosnak az ingatlanhasználata komfortosabbá válik. 137 000 Forint 
az ingatlan becsértéke, ezt az ajánlatot az ajánlattev  elfogadta. Szeretném kérdezni, hogy van-
e valakinek kérdése? Dr. Vincze András képvisel  úr. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen. Egyetlen kérdésem lenne Polgármester úrhoz vagy a Városüzemeltetési és 
Fejlesztési Osztály vezet jéhez, hogy ezen a területen, vagy ennek a területnek egy bizonyos 
kis részén esetleg van-e tervezve a jöv ben bármilyen jelleg  olyan munka, hogy útszélesítés, 
padkarendezés, padkaszélesítés, táblakihelyezés, szemetes kihelyezés? Csak azért kérdezem, 
hogy nehogy esetleg legyen ilyen, és utána meg az lesz a problémánk, hogy hoppá közben pedig 
eladtuk az egész területrészt. Ezt megkérdeztem már a körzeti képvisel l is a bizottsági 
ülésen, de gondoltam, hogy megkérdezem most szakmai alapon is az osztályvezet l. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, el tudja azt képzelni – rendezési tervünkben nem szerepel ilyen, de el tud olyat 
képzelni, amire rá tetszik kérdezni, hogy az üzemeltetési-fejlesztési osztályvezet  nem gondol 



erre?  És  egy  olyan  el terjesztést  készítenek  és  néznek  át,  amelyben  saját  munkájukat  
akadályozzák? Nem, nincs ilyen terv és nincs is ilyen jelleg  akadálya ennek. Ez egy kicsit 
kiszélesed bb közterület, tehát egy ilyen házsornál egy telekhatárrendezés végül is a 
gyakorlatban. Új útburkolat van, most alakították ki a padka szegélyeket, tehát feltehet leg ez 
a határvonal kés bbi fejlesztéseket sem befolyásol. És nálunk sincsenek ilyenek tervben, 
valamint a rendezési terv sem akadályozza ezt a telekhatár rendezést. Másnak van-e kérdése? 
Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Kákonyi István képvisel  úr. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság tárgyalta ezt 
az el terjesztést is és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm. A Pénzügyi és Vagyonellen rzési Bizottság is tárgyalta az el terjesztést és 
elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Vincze András képvisel  úr. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság is tárgyalta az el terjesztést és 
egyhangúlag elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más hozzászólás, véleményre nem jelentkezett, a vitát zárom. Szavazásra 
teszem fel a határozati javaslatot az írásban megküldött szöveg változatlan hagyásával, err l 
kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 44/2023 számú határozat 
Ingatlanértékesítés 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának képvisel -testülete  
 

1.) elfogadja Bréti András Kalocsa-Negyvenszállás Nagy u. 45 szám alatti lakos kérelmét, 
és részére értékesíti a Jéló István földmér  által 4/2023 munkaszámon készített vázrajz 
szerint a megjelölt 157 m2 területet a tulajdonát képez  4561 hrsz alatti ingatlanból.  

2.) Az ingatlan vételárát 137.000 Ft összegben határozza meg. 
3.) felhatalmazza a polgármestert az adásvételi szerz dés megkötésére és a szükséges 

telekalakítási eljárásra. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  



 ___________________________________________________________________________  

4. Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 2022. évi beszámoló és 
2023. évi üzleti terv elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Dr. Jéri Tamás igazgató urat köszöntöm és munkatársát, köszönjük szépen az anyagot. A 
beszámoló elfogadásának határideje május 31. Felügyel  Bizottság tárgyalta a beszámolót, és 
a tulajdonos részére elfogadásra javasolja, az üzleti tervet is hasonlóan. Látható a mérleg 

összeg 1 991 612 000 Forint, adózott eredmény 4 748 000 Forint, saját t ke 19 733 000 
Forint. Minden kötelezettségének eleget tesz és eleget tett a cég. Részletezve az önkormányzati 
támogatások, általános önkormányzati támogatás, uszodaüzemeltetés, közfoglalkoztatás és a 
televízió. Valamint lehet séget biztosítanánk a cégnél a különböz  feladatcsoportok közötti 
10%, legfeljebb 5 000 000 Forint határösszeg  átcsoportosításra. Igazgató úr, nagyon szépen 
köszönjük Önnek is és munkatársainak is a kidolgozott munkát. Nem tudom Igazgató úr, szóban 
ki kívánja-e egészíteni? Egyel re nem, én is azt gondolom, hogy ebb l abszolút tájékoztatást 
meríthet a képvisel -testület. Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, van-e valakinek 
kérdése? Dr. Bagó Zoltán képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Az el terjesztés vonatkozásában 3 kérdésem lenne az 
Igazgató úrhoz. Az els : a szöveges indoklásnak a 7. oldalán is utal rá, hogy bizonyos 
munkafolyamatok, feladatok alvállalkozókhoz történ  kiszervezése vált szükségessé. Ez 
természetesen érthet , majd kés bb a 16. oldalon az igénybe vett szolgáltatásoknál van egy 
89 257 000 Forintos összeg, ahol a francia bekezdéseket nézve, az egyéb szolgáltatásokból van 
összezsúfolva egyrészt 50 000 000 Forintért tulajdonképpen majdnem minden – 
munkavédelem, t zvédelem, vagyonvédelem, könyvvizsgáló – nem olvasom föl, és van 
továbbszámlázott is, 12 000 000 Forint. Engem az érdekelne, hogy mélyebben, részleteiben ez 
a 62 000 000 Forint ez hogyan oszlik meg? Ez lenne az 1. kérdésem. A 2. kérdésem: a 
beszámoló 11. oldalán a követeléseknek az összegét tartalmazza fent, és vev i is van több mint 
37 millióért, meg egyéb is van 3,5 millió Forintért. Hogyha hallhatnánk, a 11. oldalon, 
megvárom, amíg utolérik magukat a kollegák. És a 3. pedig a 17. oldalon az V. pontban lév  
személyi jelleg  ráfordítások, ahol a 84 f  mellett van 12 f  megbízásban, megbízásos dolgozó. 
Hogyha arról szólna pár szót az Ügyvezet  úr, hogy kik és milyen munkát látnak el megbízásos 
jogviszonyban a cégnél, akkor azt megköszönném. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Jéri Tamás igazgató úrnak adok szót a válaszadásra 
 
Dr. Jéri Tamás Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. ügyvezet  
Tisztelt Polgármester úr, tisztelt Alpolgármester úr, igen tisztelt Képvisel -testület! Az 
alvállalkozók megoszlása – nagyon jól említette Képvisel  úr, hogy vannak olyan feladatok, 
amelyekben bizony alvállalkozó bevonására van szükségünk. A Képvisel  úr által felolvasott 
számadatból is látszik, hogy ez egy elég széleskör  munkafeladat, és azt gondolom, hogy 
viszonylag sok id t vesz igénybe, hogy ezt részletesen végig vegyük. Én néhányat 
mindenféleképpen fel tudok sorolni. Alapvet en jogszabályi kötelezettségekb l adódnak ezek 
a feladatok: kötelez  munka- és t zvédelmi feladatokat ellátni a cégnél; kötelez  



környezetvédelmi feladatokat ellátni a cégnél; kötelez  füstérzékel ket vizsgálni folyamatosan; 
kötelez  mindenféle gázkészülékeket szabványosítani, félévente felülvizsgálni ezeknek az 
állapotát; kötelez  az uszodánál olyan hozzáért  szakembert alkalmazni, akinek megfelel  
végzettsége van és ért az uszoda gépészetéhez. Ezek mind-mind-mind alvállalkozási feladatok, 
természetesen saját munkaer t nem tudunk rá alkalmazni, ezért jön össze ez a tétel, amit 
Képvisel  úr említett. A követelésekkel kapcsolatban: jól ismert, hogy a Vagyonhasznosítási 
Kft. annak idején az önkormányzat ingatlankezelési feladatát vette át, abban az id ben jókora 
kintlév séggel együtt. Én amikor ezt a feladatot megkaptam, akkor is 25 000 000 Forint fölött 
volt az a kintlév ség, amelyet ingatlanhasználó lakók, bérl k nem fizettek meg, ezt 
megörökölte a cég. Én abban az id ben azt mondtam, hogy ezt igyekszünk megállítani. A 
tendenciát abszolút meg is állítottuk, minimálisan növekszik már csak ez a kintlév ség, de 
sajnos még mindig vannak olyan bérl k, akik nem tudnak eleget tenni a fizetési 
kötelezettségeiknek. A követelések alapvet en ebb l adódnak. A megbízások tekintetében 
pedig léteznek olyan feladatok, amelyeket célszer  megbízással biztosítani, gondolok itt 
különböz  takarítói feladatokra, amik biztosan léteznek, ezeket nyugdíjaskorú megbízásos 
munkatársak látják el, de van a cégben különböz  egyéb feladat is, amelyeket megbízási 
szerz dés keretében látnak el. Megbízás lehet adószámmal és lehet magánszemélyként, 
jellemz en egyébként magánszemélyek végzik ezt a tevékenységet, és az adatvédelmi 
szempontok miatt nem vagyok felhatalmazva arra, hogy magánszemélyeknek a neveit 
felsoroljam. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen Igazgató úrnak a válaszát. Más kérdésre nem jelentkezett, a kérdéskört 
zárom. Vélemény, hozzászólás van-e a napirenddel kapcsolatosan? Király Róbert képvisel  úr, 
parancsoljon, halljuk a hozzászólását. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Köszönöm szépen én is az anyagot, alapos volt, összeszedett, 
részletes. Igazából annak most örülhetünk, hogy végre nem az utolsó pillanatban kell err l 
tárgyalni és szavazni, mint tavaly, úgyhogy köszönöm tényleg a munkát. Az üzleti tervben az 
nagyon tetszik és ezt minden évben így csinálják, hogy a költséghelyenként külön megvannak 
a tételek, hogy mire mennyit terveznek. Sajnos nekem az viszont hiányzik, hogy amikor a 2022-
es évet zárják, vagy eleve, ha évet zárnak, akkor viszont ömlesztve van az eredménykimutatás 
a mérlegben, tehát ott már azért nem látszik így költséghelyenként ez a megoszlás, hogy hol 
változott, miben változott ez a dolog. Ezt egy kicsit hiányolom, ha ezt legközelebb – nem tudom 
mennyi munka, – ha ezt megtenné, a jobb átláthatóság miatt szerintem érdemes lenne ezen 
gondolkodni. A két költséghellyel kapcsolatosan szeretnék röviden szólni, az uszoda és a 
Kalocsa  TV.  Az uszodát  már  korábban  az  Ügyvezet  úrral  kifejtettük,  de  itt  nem látszik,  ez  
csak az én levelezésemben van, hogy tavaly 95 napot nem volt nyitva, nem látszik ez, nem 
érz dik, a kiadási oldalon ugyanannyi lett tavalyra elszámolva, és idénre is az üzleti tervben 
ugyanannyi szerepel, pedig azt is tudjuk, hogy idén tervezet szerint csak fél évet fog menni az 
uszoda. Err l is, hogyha esetleg röviden írt volna Ügyvezet  úr, akkor kicsit érthet bb 
másoknak is, hogy miért kerül szinte ugyanannyiba így a fenntartása. Arról is én úgy gondolom, 
hogy kell szólni, hogy ez az évnek a legnagyobb vesztese a Kalocsa TV lett. Az anyagban is 
írta a tisztelt Ügyvezet  úr, hogy pályázatot nem sikerült sajnos nekik nyerniük, és azt is látjuk, 
hogy nagyobb pénzelvonást is megszenvedtek, és ennek eredményeként azt láttam, hogy a 
tavalyi 6 állandó munkaszerz déssel és 8 megbízási szerz déssel ott dolgozó emberb l, ha most 
jó a mai napi állás, akkor 2 állandó maradt és 4 megbízási szerz déssel dolgozó munkatárs, 
tehát elég jól lefaragódott ez a dolog. Nem tudom, hogy a jöv ben majd tudnak-e ezen esetleg 
majd javítani, nem tudom, hogy igény oldalról majd Kalocsa TV m ködésében mi fog látszani. 



Még egy dolgot szeretnék elmondani, hogy a tavalyi évben els  kérésemre kiadták a f könyvi 
kivonatot, illetve a szállítói vev analitikát, hogy lássam én is a felmerült kérdésekben, hogy kik 
a beszállítók, kiknek számláznak stb. Sajnos ezt idén nem kaptam meg, nem tudom, hogy mi 
történt a tavalyihoz képest. Én úgy gondolom, a képvisel i munkámhoz ez szükséges, a döntés 
el készítéséhez szükséges. Lehet, hogy Polgármester úrnak ez nevetséges, én úgy gondolom, 
hogy a transzparencia megérdemel annyit, hogy ezt azért megkaphattam volna. Úgyhogy maga 
az el terjesztés, az anyag elfogadható számomra, de ez miatt egy tartózkodással fogok szavazni. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Más vélemény, hozzászólás van-e? Pénzügyi Bizottság tárgyalta az el terjesztést? 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Igen Polgármester úr, a Pénzügyi Bizottság tárgyalta az el terjesztést és elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Kákonyi István képvisel  úr. 
 
Kákonyi István képvisel : 
Köszönöm szépen. A Gazdaság- és Turizmusfejlesztési Bizottság szintén tárgyalta és 
elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Igazgató úrnak és munkatársainak az anyagot, mind a 2022. évi beszámolót, 
mind a 2023. évi terveket. Eredményes, jó munkát kívánunk, ezekb l a pénzügyi számokból is 
látszik, hogy gazdálkodik a cég, ami nagyon-nagyon fontos, hogy gazdálkodik, és azokon a 
területeken, ahol túlzott finanszírozás volt, az leépítésre kerül, átruházott önkormányzati 
kötelez  feladatokat is ellát, önkormányzati vagyont kezel, és ez látszik a stabilitásban is, a 

kéjét meg rzi. Hozzászólásra nem jelentkezett senki, a vitát zárom. 2 határozati javaslatot 
fogadunk el, kérnék szavazást.  
 
A Képvisel -testület 10 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 45/2023 számú határozat 
Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 2022. évi beszámoló és 2023. évi 
üzleti terv elfogadása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

(1) a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft 2022. évi 
gazdálkodásáról szóló – Dr. Jéri Tamás ügyvezet  által - el terjesztett éves pénzügyi 
beszámolót a 2. pont szerint elfogadja 

 
(2)  

a.) a társaság 2022. évi éves (számviteli) beszámolóját, kiegészít  mellékletével együtt 
– a jegyz könyvhöz is csatolt írásos dokumentumok adataival egyez en elfogadja, 
egyben a beszámoló fontosabb számadatait az alábbiak szerint állapítja meg: 

 
 



mérleg f összeg ( eszköz-forrás oldalon egyez en ) : 1 991 612 e Ft 
adózott eredmény             4.748 e Ft 
saját t ke:            19 733 e Ft 

 
b.) a társaság a 2022. évi a.) pontban írtak szerinti, adózott eredménye tárgyában akként 

rendelkezzen, hogy annak teljes összegét, a vonatkozó számviteli szabályok 
rendelkezései szerint, a társaság eredmény tartalékába kell elhelyezni. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A Képvisel -testület 10 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 46/2023 számú határozat 
Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 2022. évi beszámoló és 2023. évi 
üzleti terv elfogadása 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
1) Elfogadja a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. (a továbbiakban: 

Vagyonhasznosítási Kft.) jelen el terjesztés mellékletét képez  2023. évi üzleti tervét, 
melynek utolsó oldalán található 2023. évi eredményterv összesen 864 669 e Ft 
önkormányzati támogatási igényt mutat 2023. évre az alábbi bontásban: 
 

Általános                                663 056 e Ft 
 
Uszodaüzemeltetés                  75 448 e Ft 
 
Közfoglalkoztatás                      1 227 e Ft 
 
Kalocsa TV                              24 938 e Ft 

 
1643/2022. (XII.21.) Kormányhatározat szerinti egyedi támogatás 100 000 e Ft 
 
2) Elfogadja, hogy a 2) pontban foglalt kötelezettségvállalások fedezetét a 2023. évi 

költségvetési rendelet 1. melléklet 10. táblázatának 13-15., 20. és 22. sorában szerepl  
alábbi megnevezés  és keretösszeg  el irányzatok biztosítják: 
 

Megnevezés 2023. évi 
keretösszeg 

Uszoda üzemeltetésével kapcsolatos m ködési célú támogatás Kalocsai 
Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft részére  75 448 

Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. támogatása 
(általános) 663 056 

Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. 
közfoglalkoztatási tevékenységének támogatása 1 227 



Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit Kft. támogatása 
Kalocsa TV m ködtetése feladat ellátására 
1643/2022. (XII.21.) Kormányhatározat szerinti egyedi támogatás 
felhasználása a Kalocsai Vagyonhasznosítási és Könyvvezet  Nonprofit 
Kft kötelez  feladatainak támogatására 

24 938 
 

100 000 

 
3) Az ügyvezet  részére biztosítja, hogy a 2) pontban meghatározott feladatcsoportok között 

10%, de feladat csoportonként legfeljebb 5 millió Ft összeghatárig átcsoportosítson. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 ___________________________________________________________________________  

5. Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. 2022. évi beszámoló 
és 2023. évi üzleti terv elfogadása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszöntöm Zsikó Zoltán igazgató urat és munkatársait. Az anyagokat megkaptuk, a Felügyel  
Bizottság ennél a cégnél is tárgyalta a beszámolót, a tulajdonos részére elfogadásra javasolja. 
A Kft a 2023. évi üzleti eredménytervét is az el terjesztés szerint benyújtotta, a Felügyel  
Bizottság tárgyalta és azt is elfogadásra javasolja. A társaság mérleg f összege 2022-es évre 
vonatkozóan 61 727 000 Forint, adózott eredmény 15 914 000 Forint, saját t ke 3 074 000 
Forint. Ebb l is látszik, hogy a cégnek a 2021-es évb l adódó t kevesztését sikerült 
helyreállítani saját költségvetésén belül, önkormányzati támogatást nem igényeltek hozzá. 
Szeretném kérdezni a képvisel -testület tagjait, hogy van-e valakinek kérdése a napirenddel 
kapcsolatosan? Király Róbert kérdéseit halljuk, parancsoljon Képvisel  úr. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Tegnap voltam ez miatt Pénzügyi, illetve Gazdasági 
Bizottsági ülésen, ott szerettem volna föltenni ezeket a tisztázó kérdéseket, de sajnos a Kft 
részér l  nem jelent  meg senki,  úgyhogy akkor  most  ezt  pótolnám.  Gyorsan  eldarálom a  két  
perces id ben, mik lennének a kérdéseim. Els , hogy mi az oka annak, hogy könyvel t váltottak 
és nem a kalocsai és legf képpen önkormányzati tulajdonú Vagyonhasznosító Kft-vel 
könyveltetnek? Milyen járm vekre számolnak el üzemanyagot? Küls s cégekkel kapcsolatosan 
kérdezném, hogy milyen célból szerz dtettek küls st hírügynökségi tevékenységre? A Tolnatáj 
TV-vel kapcsolatosan, mit vártak a Tolnatáj TV-ben történ  megjelenést l, miben segítette a 
tevékenységét ez a szekszárdi film és televízió stúdió? Milyen célból igényeltek stratégiai, 
illetve menedzsment tanácsadást? Kik vettek igénybe kommunikációs tanácsadást és ez 
mennyiben segítette munkájukat a cégnél? Reálisnak tartja-e Ön, hogy egy mobilalkalmazás 
megjelenéséért 3 000 000 Forintot kifizetnek, és mit várt ett l a mobil alkalmazástól? Fotó és 
filmkészítésre  elég  sokat  költöttek  tavaly  is,  tavalyel tt  is,  érezhet -e  el ny  ebb l?  Mit  érez  
ebb l egy átlag kalocsai lakos? És mi alapján választottak ki egy rendezvénytechnika 
biztosítására egy olyan kft-t, aki 9 hónapja dolgozik, van a piacon, tehát volt-e valami el zetes 
beszerzési pályázat, hogy mi alapján nyerte el  ezt a feladatot? 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm, Képvisel  úrnak van még kérdése? 
 
Király Róbert képvisel : 
Nem, köszönöm szépen, zárom. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen, jó, kérdésköröknél tartunk. Dr. Bagó Zoltán képvisel  úrnak adok szót, 
tegye fel a kérdéseit Ön is, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr, 2 rövid kérdésem van Ügyvezet  igazgató úrhoz. A 
könyvvizsgálói jelentésnek a teljességi nyilatkozata tartalmazza a lízingszerz déseket, tehát 
utalást lízingszerz désekre, az el zetes beszámolókból az nem derül ki, hogy ezek milyen 
lízingszerz dések, engem az érdekelne. A másik pedig, hogy ugyanezen teljességi 
nyilatkozatban a nem helyesbített hibáknak a listájára is történik utalás, úgyhogy csatolva van 
a teljességi nyilatkozathoz, de nem láttam csatolt hibalistát. Ez lenne a kérdésem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen, kérdéseknél tartunk, Szabó Balázs képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon 
a kérdéseit feltenni. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Nagyon szépen köszönöm. Én azt szeretném kérdezni, hogy tavaly amikor a nyári szünet 
elkezd dött, vagy talán közepén voltunk, akkor egy sürg sségi napirenddel érkezett a cég az 
önkormányzat elé, ez pedig Paprika napoknak a költségvonzata volt. És azt szeretném kérdezni, 
hogy ezt nem lehetne esetleg kicsit el rébb hozni? Mert elég nagy összegek szerepeltek benne, 
és ebben az anyagban nem nagyon látom, hogy hogy áll a Paprika napok. És azt szeretném 
kérdezni, hogy esetleg most err l is tudnánk egy pár szót hallani, hogy ne érje meglepetésként 
az önkormányzatot és a kalocsaiakat? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen a kérdését. Dr. Vincze András képvisel  úrnak hallgatjuk a kérdéseit. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm a szót. Egyetlen kérdésem lenne az Ügyvezet  úrhoz. Csak annyi, hogy a testület 
elé terjesztett anyagból a kiegészít  melléklettel kapcsolatban kíván-e valami tájékoztatást vagy 
kiegészítést mondani? Nem érzi-e ennek szükségességét? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Kérdéseket érintettük, Igazgató úr, Zsikó Zoltán igazgató úrnak adok szót, 
tisztelettel kérném, a képvisel i kérdésekre adjon választ. Hallgatjuk Igazgató úr. 
 
Zsikó Zoltán Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. ügyvezet  
Köszönöm szépen. Nagy tisztelettel köszöntöm Önöket. Tisztelt Polgármester úr, tisztelt 
Képvisel -testület! Akkor bevezetésképpen hadd mondjam el, hogy a 2022-es esztend  az azt 
gondolom, egy nagyon sikeres és szép esztend  volt az Innovációs Központ életében. Több 
mint 100 kulturális programot valósított meg a cég. A könyvtárról külön nem beszélnék, hiszen 
Igazgató asszony nemrég beszámolt a könyvtár életének a m ködésér l. Közel 50 alkalommal 
vették igénybe civilek a kisbuszt. 24 000 000 Forintot nyertünk különböz  pályázatokon, 



például ebb l valósítottuk meg a Kubikus parkban Magyarország els  Digitális Jólét Program 
pontján keresztül ezt az okosteret. És számos eseményt mondhatnék még a 2022-es 
esztend l, az egyik legfontosabb az, amir l azt gondolom, hogy a mérleget sikerült 
egyensúlyba billenteni. És a kérdésekre válaszolnék, Király Róbert képvisel  úr kérdezte, hogy 
mi az oka a könyvel  váltásnak? Amikor megalakult a cég, akkor nagy segítség volt az, hogy 
Dr.  Jéri  Tamás  ügyvezet  úr  felvállalta  azt,  hogy  segít  a  cég  könyvelésében.  Amikor  ezt  a  
megállapodást megkötöttük, akkor egyben abban is megállapodtunk, hogy rövid id n belül 
megtaláljuk a cégnek ilyen szempontból az önálló útját, és egy másik könyvel irodával fogjuk 
folytatni a munkát. Ennek az az oka, hogy Ügyvezet  úrral is egyeztettem e tekintetben, és 
nincsen kapacitása arra tulajdonképpen a Vagyonhasznosítónak, hogy 2 ilyen volumen  céget 
vigyen. Úgyhogy alapvet en azt gondolom, hogy ez egy közös döntésnek az eredménye, és itt 
is köszönöm Ügyvezet  úrnak a támogatását. Az üzemanyag kérdésre azt tudom mondani 
Önnek, hogy 2 kisbusza van egyébként a cégnek, mind a 2 kisbusz üzemanyaggal megy. 
Például a Paprikafesztivál idején, amikor a különböz  delegációkat, de most nem szeretnék a 
nagy egészr l, de azért néhány kiragadott példát szeretnék mondani, amikor például Budapestre 
megyünk a repül térre különböz  delegációkért a kisbusszal, akkor például az a kisbusz az 
ezzel az üzemanyaggal megy. Vagy amikor egy olyan civil szervezet képviseli a várost egy 
olyan helyen, ami mindannyiunknak büszkeségre ad okot, akkor is ezzel a kisbusszal és ezzel 
az üzemanyaggal megy. A Tolnatáj Televízió volt a kérdése. A Tolnatáj Televízió az nem Tolna 
megyei televízió, a Tolnatáj Televízió az sugároz Bács-Kiskun megyében, Baranya megyében, 
Somogy megyében és Tolna megyében. És a Tolnatáj Televízió azt gondolom, hogy akkor, 
amikor épül a Kalocsát-Paksot összeköt  Duna-híd, és amikor van egy Közép-Duna-menti 
kiemelt térség, akkor azt gondolom, hogy egyébként igen nagy haszna van a Tolnatáj 
Televíziónak, hiszen folyamatosan tudósít ebben a 4 megyében a kalocsai eseményekr l, 
pontosabban tudósított, mert a Paprikafesztivál után felmondtam egyébként Tolnatáj TV-vel a 
szerz dést. Említette a kommunikációs tanácsadás szerz déseket. Hát ilyen szerz dések 
például a One Creative, ilyen szerz dés volt például Pálfai Karesz egyéni vállalkozó 
munkatársam, akinek azt gondolom, hogy a munkáját nem kell túlzottan bizonygatni, hiszen 
együtt csináltuk a kalocsai rendezvényeket, fesztiválokat. A Paprikafesztiválnak az eredménye 
azt gondolom, hogy például Karesz kollegám munkáját jól mutatja és bizonyítja. A One 
Creative-ról sem kell azt gondolom, hogy nagyon sokat beszéljek, hiszen Önök jól ismerik. 
Egyébként azt a több mint 100 oldalas városfejlesztési koncepciót látványtervekkel, 
elképzelésekkel például a Meszesi Duna-part, amir l nem olyan régen Polgármester úr 
egyeztetett egy lehetséges pályázat reményében, például annak a fejlesztésében, az 
elképzelésnek a kidolgozásában is segítette a mi munkánkat. De volt, hogy éppen eszközzel 
segítette a cégnek a munkáját. A Duna app alkalmazásról azt tudom Önnek mondani, hogy ez 
egy olyan applikáció, egy olyan lehet ség, ami tekintettel arra, hogy vízparti település Kalocsa, 
minden olyan kommunikációs lehet séget tud biztosítani, amire mi folyamatosan nemcsak az 
Innovációs Központ programjait, nemcsak az Innovációs Központról az információkat, hanem 
tulajdonképpen Kalocsa város valamennyi olyan információját, ami a turisták szempontjából 
fontos lehet, azt ide kommunikáljuk, ide csatornázzuk be. Egyébként azt is el kell mondjam 
Önnek, hogy például a tavalyi nagyszínpad a Meszesi Duna-parton az például ennek az 
együttm ködésnek a keretében is valósult meg. Filmkészítést, fotózást említette. Minden egyes 
rendezvényünk, illetve hogy pontos legyek, minden nagy rendezvényünkr l készül imázsfilm, 
készülnek profi fotók. Hogyha megnézik, vagy fölmennek az oldalunkra, vagy akár a Facebook 
oldalunkra, láthatják, hogy milyen magas színvonalú imázsfilmek ezek. Tehát azt gondolom és 
azt látom, hogy például ezekkel a filmekkel tudjuk népszer síteni egyébként Kalocsát. Tényleg 

szintén mondom, nézzék meg, szívet melenget  filmek ezek és szívet melenget  fotók ezek. 
A CsabAudio Kft-t kérdezte t lem, hogy hogy került kiválasztásra ez a hangosító cég? Hát úgy 
került kiválasztásra, hogy megversenyeztettük a szolgáltatást, és a legjobb ajánlatot adó 



kalocsai hang-fény vizuáltechnikai cég biztosítja ezt a szolgáltatást. Most a Majálison is k 
adták a legjobb ajánlatot, és egyébként nagyon jó és nagyon magas színvonalú munkát 
végeznek, és örülök neki, hogy például ez egy kalocsai cég. Lízingszerz dés az nincsen, arról 
nem tudok beszámolni. Paprikafesztiválnak a költségvetése Képvisel  úr, nagyon-nagyon jogos 
a kérdés. Azt gondolom, hogy kell is arra id t szakítani, hogy beszéljünk, szerintem az egy 
önálló téma, mindenképpen érdemes arról beszélni, hiszen elkezdtük a szervezést. Ami biztos 
az az, hogy kett  nagy fellép vel, tehát nyilván óvatosan lépkedünk ebben el re, de az óvatos 
lépkedésekben azért az is benne van, hogy szorít minket bizonyos szempontból az id . A két 
nagy fellép vel kötöttünk már szerz dést, ezt be is jelentettük, ugye a Republic lesz az egyik 
nagy fellép , a Magna Cum Laude zenekar pedig lesz a másik nagy fellép . Az el legeket nekik 
kifizettük, de tulajdonképpen szerz dést még senkivel nem kötöttünk, nyilván mindenkivel a 
szóbeli megállapodások, adott esetben az egyeztetések, ilyen informális egyeztetések 
megtörténtek. De én azt gondolom, hogy most lemegy a Majális, lemegy a Pünkösd, lemegy a 
Sárkányhajó, és azt gondolom, hogy mindenképpen júniusban kellene szakítani arra id t, hogy 
a tisztelt Képvisel -testülettel részletesen megbeszéljük, hogy hogyan legyen az idei 
rendezvénynek egyébként a kivitelezése, ez mennyibe fog kerülni. Én azt gondolom, hogy 
kevesebb nem lesz, mint a tavalyi, hiszen látjuk azt, hogy egy ekkora rendezvényhez milyen 
kötelez  feladatok társulnak. Úgyhogy ha elfogadja én azt javaslom, hogyha ezek a 
rendezvények lemennek, akkor én el terjesztek egy részletes költségvetést. Nem leszünk még 
akkor egyébként elkésve, és akkor egyeztessünk err l itt mindannyian. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Igazgató úrnak a kérdésekre adott választ. Szabó Balázs képvisel  úr tetszik 
jelentkezni, feltételezem véleményt, hozzászólást akar már mondani, a kérdés lehet ségén már 
túl vagyunk, az SZMSZ nem ad arra lehet séget, kérdéseire megvolt a lehet sége, hogy 
feltegye. 
 
Zsikó Zoltán Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. ügyvezet  
Bocsánat, nem válaszoltam a Vincze képvisel  úr kérdésére, szeretnék válaszolni. A Felügyel  
Bizottsági egyeztetésünkre gondol, gondolom én, hogy ezzel kapcsolatban van-e, a kiegészít  
mellékletre gondolt, igaz Képvisel  úr? Nincsen ebben sem titok, Vincze András képvisel  úr 
tett egy javaslatot, ez a javaslat ez az volt, hogy a kiegészít  mellékletben szerepelt egy olyan 
rész, ami egyébként hozzáteszem egy formanyomtatványnak az egyik része, amiben 
tulajdonképpen  az  szerepelt,  hogy  a  cég  az  az  önkormányzati  támogatásokból  él,  és  a  saját  
bevételek – erre gondol ugye Képvisel  úr? Tehát a kiegészít  mellékletb l kivettük azokat a 
részeket, amik egyébként nem kötelez  elemei, amit egyébként valamennyien tudunk, és ennek 
megfelel en a Felügyel  Bizottságon történt megállapodásnak megfelel en egy olyan 
kiegészít  melléklet  került  be,  ami  nem tartalmaz  se  több,  se  kevesebb  információt  a  cégr l  
tulajdonképpen. Azt gondolom, hogy nagy vonalakban err l van szó. Köszönöm szépen.  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Igazgató úrnak a kérdésekre adott választ, a kérdésköröket zártuk. 
Vélemény, hozzászólást nyitok meg. Szeretném kérdezni, hogy ki az, aki hozzászólásra 
jelentkezik? Szabó Balázs képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon Képvisel  úr. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen. Akkor én is reflektálnék, ha már megszólított. Igen, nagyon hálás lennék, 
ha nem új zajlana ez a dolog, mint tavaly, hogy június végén ide lett hozva sürg sséggel, és 
akkor vagy tetszik vagy nem, akinek nem tetszik az ne jöjjön Paprika napokra, mert az nem 
akar Paprika napot. Szó sincs err l, csak szerintem önkormányzati képvisel ként ett l kicsit, 



vagy a testület ett l kicsit többet érdemel, úgyhogy ezt megköszönjük. Ehhez még csak annyi 
kérdés, mert a válasz közben merült föl bennem, hogy ha már a költségek nem lesznek 
kevesebbek, ahogy fogalmazott, reméljük többek se, illetve nagyobbak se, viszont azt 
szeretném kérdezni, hogy tavaly nem sikerült nagyobb támogatást behozni, ha jól tudom erre a 
fesztiválra, viszont tavalyel tt igen. Azt szeretném kérdezni, hogy az idén ezzel hogy állnak? 
Számíthat-e a város arra, hogy ha már így megnövekedtek a Paprikafesztivál költségei, nyilván 
a színvonala is, akkor a tavalyel tti évhez hasonlóan tud-e a cég most is – hiszen ezért alakult 
– nagyobb forrást behozni rá? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen a hozzászólását Szabó Balázs képvisel  úrnak. Király Róbert jelentkezik 
szólásra, parancsoljon Képvisel  úr, Öné a szó. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen. Köszönöm a válaszadásokat, és akkor én is mennék így kérdésenként, 
reflektálnék akkor minden válaszára az Ügyvezet  úrnak. Azt, hogy nem kalocsaival 
könyveltet, nincs evvel igazából semmi gond, én elfogadom, hogyha itt kapacitáshiányról van 
szó. Azt úgy láttam már a kikért anyagból, hogy igazából nem pénzügyi megfontolása van, 
magyarul nem lett se olcsóbb, se drágább, de bízom benne, hogy esetleg velük talán jobb 
kapcsolatban leszek. A járm vek elszámoltatása, illetve az üzemanyagra azért kérdeztem csak 
rá, mert nekem az fölt nt itt az anyagban, hogy 3,6 milliós üzemanyagköltségük van. Ez kicsit 
nekem szakmai ártalom is, mert ez egyb l fölt nt, amit nem kell nagy fejszámolás, hogy ki 
lehessen számolni, hogy ez körülbelül 8000 liter üzemanyag és az durván egy ilyen busznál 
100.000 kilométer. Most ezért kérdezem csak, mert a buszok menetlevelei is nálam vannak, és 
hát az SKS-nek is összesen van 20.000 kilométere, amib l felét civil szervezetek mentek, ket 
nem tudom, nem láttam a szerz déseket, hogy ki fizeti az üzemanyagot. De tételezzük fel, hogy 
a húszezret Önök fizetik, illetve a másik busz is 6. hónap 21-ig m szaki nélkül állt, tehát 
feltételezem, hogy abba nem tankoltak, és október 19-én pedig itt határoztunk róla, hogy az 
úszó és vízilabda egyesület átveszi. Tehát nem tudom, hogy mire ment el 3,6 millió Forint. Ez 
egy ilyen kérdés is, bár ugye kérdések köre már lezárult. Hírügynökségi tevékenységre nem 
válaszolt, én csak azért kérdeztem azt meg, mert befogadtak másfél millió érték  számlát úgy, 
hogy Önöknek van honlapjuk, közösségi oldaluk, hírlevelük, talán profi csapat is, nem igazán 
látom értelmét ennek, de erre elfelejtett válaszolni. Én a fotó- és filmkészítésre is igazából a 
tavalyi évi 3 millió Forintot sokallom, hiszen nem látom ennek a vonzatát, hogy evvel több 
ember jön Kalocsára. Egyszer en ki kell menni tisztelt Ügyvezet  úrnak szombat délután vagy 
este, vasárnap este a f utcára és meglátja, hogy mit érnek ezek a filmek. Egyébként ugyanígy a 
reklámra fordított 6,5 millió Forint is szerintem ilyen szempontból kidobott összeg. Én ezeket 
nagyon sokallom, már csak azért is, mert Önök közpénzzel bánnak, tehát erre azért pont még 
jobban kellene figyelni. A Tolnatáj TV-t azért kérdeztem, mert pont az el  el terjesztésben 
is szerepelt, hogy a Kalocsa TV igen rossz anyagi helyzetben van, és ugyanott a Tarr által 
ellátott területen székel és fogható, tehát igazából itt sem értem, hogy miért kell egy szekszárdi 
cégnek juttatni 2 év alatt 3,5 millió Forintot, amit ide a Kalocsa TV-hez is be lehetett volna 
csatornázni. Az Önök bemutatkozó leveléb l, illetve írják itt az anyagban is, hogy egy 
összehangolt, rugalmas, gazdaságosan m köd , kiváló szakemberek által irányított társaság, 
erre Ön a „Karesz”-ként emlegetett Pálfai Károlyt említi, hogy jó munkát,  volt ugyanis a 
kommunikációs tanácsadójuk 3 cégén keresztül, amib l már most kett t fel is számoltak. Nem 
tudom,  ez  az  5  millió  Forintból  szintén  nem  tudom  értékelni,  nevesíteni,  hogy  ez  a  
kommunikációban a kalocsai embereknek mi jött át, és ebb l az 5 millió Forintból mit kaptak 
a kalocsai emberek? Szerintem semmit. Ugyanígy a One Creative Kft. ügyvezet jét említette, 
hogy csinált egy 100 oldalas látványtervet, ez nagyszer , remélem, hogy egyszer ez 



felhasználása is kerül, de azt azért el szeretném mondani, hogy 2 évig alkalmazták, 2 év alatt 
sikerült akkor ezt a látványtervet összehozni, és az – kapaszkodjanak meg tisztelt Képvisel -
testület, – összesen 20 000 000 Forintba került. 20 000 000 Forintot kifizetett ez a cég stratégiai 
és menedzsment tanácsadásra. Hát nem tudom, azért evvel is vannak kétségeim. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úrnak az 5 perces id kerete lejárt. 
 
Király Róbert képvisel : 
Egy rövid megjegyzésem van, és akkor befejezném, köszönöm szépen, hogyha megadja a szót 
Polgármester úr. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Nem vontam meg, csak tájékoztattam, hogy az 5 perces id kerete lejárt. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen. Az utolsó kérdésem, a CsabAudio Kft. lett volna, azért kérdeztem csak, mert 
ez a cég is szintén egyéni vállalkozóként is beszámlázik, és ez az új cég is most beszámlázik 
Önöknek hangtechnikai eszközök üzemeltetése, tárolás, illetve hangosítás jogcímen. Az 
összeget sokalltam, mert a tavalyi évben egy profi cég 7,5 millióért komplett hangtechnikát 
tudott biztosítani. Ezt idén, illetve a tavalyi évre ez már ez már 12 millióba fájt nekünk. Azért 
kérdeztem, hogy hogy kerültek ide? Hogyha a versenyeztetés volt, azt én elfogadom, bár nem 
kértem ki err l a papírokat, de ha Ön azt mondja, akkor én ezt elfogadom. Köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Vincze András képvisel  úrnak adok szót,  jelentkezik szólásra, 
parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Visszakanyarodnék akkor a kérdésemhez. A kiegészít  melléklettel 
kapcsolatban tettem fel kérdést, mert igen meglepett, amikor megláttam a testület elé terjesztett 
anyagot. Azért is, mert a testület elé vitt, vagy terjesztett anyag, és abban is a kiegészít  
melléklet  az  nem  az  a  kiegészít  melléklet,  amit  a  Felügyel  Bizottság  a  könyvvizsgáló  
jelenlétében tárgyalt. Én akkor is felhívtam ott a figyelmet arra, hogy a cég saját könyvel je 
elég komoly megállapításokat tesz a kiegészít  mellékletben, méghozzá a mutatószámokat 
amikor taglalja és levezeti, és a társaság vagyoni és pénzügyi helyzetére nyilatkozatokat és 
megállapításokat tesz, ezek eléggé nem jók és nem szerencsések, hogy ilyen megítélése van 
ennek a cégnek. Amikor ezt felvetettem, az Ügyvezet  úr – és ne vegye sértésnek – de szemmel 
láthatóan egyáltalán nem tudta, hogy mir l beszélek, fogalma nem volt, hogy mi ez. Ezért abban 
maradtunk, hogy meg fogja kérdezni a saját könyvel jét és szakmai választ fog erre kérni. A 
könyvvizsgáló asszony is helyeselt, hogy ez nagyon nem jó így, mivel hogy ez közzé lesz téve 
elektronikusan és ezt mindenki látni fogja. De jeleztem, hogyha ezek a tényszámok és ezek a 
megállapítások, akkor az baj, de ezt tessék akkor megmagyarázni, vagy ha esetleg egy másik 
cég anyagából maradt benne véletlenül, szerkesztési hiba, akkor meg vegyék innen ki, ha nem 
ide tartozik. Én nem arra tettem javaslatot, hogy hamisítsák meg a kiegészít  mellékletet és 
töröljenek bel le olyan tételeket, ami egyébként helytálló. Ehhez képest megkaptam ezt az 
anyagot, ahonnan konkrétan 2 és fél oldal hopsz, törlésre került. Nem tartom túl korrektnek, 
hogy a Felügyel  Bizottsági tagok nem is ezt az anyagot tárgyalták, de el fordulhat, hogy 
változtatni kell, vagy számszaki hiba van, de hogy még el tte egy tájékoztatást sem kapunk, 
legalábbis én nem kaptam, nem tudom, hogy Elnök úr kapott-e, hogy módosul a kiegészít  



melléklet, és szépen suttyomban, csöndben be van ide tolva egy olyan anyag, amib l az utolsó 
2 és fél oldal le van törölve, én ezt nem tartom egy korrekt eljárásnak, ezen azért el lehetne talán 
gondolkozni. Még egy hozzászólásom lenne, ami itt a kérdés felelete kapcsán ütötte meg a 
fülemet, a könyvel váltás. Ez szóba került a Felügyel  Bizottságon is. Érdekl dve hallgattam 
ebben a témakörben, amit indokként felhozott az Ügyvezet  úr, hogy nincsen kapacitás a 
Vagyonnál. Ez már ott is felmerült és jegyz könyv is van róla, a könyvvizsgáló asszony sem 
értette,  hogy  miért  történt  váltás,  de  hát  megtörtént,  ez  már  a  múlt.  És  akkor  nekünk  az  
Ügyvezet  úr teljesen mást mondott, azt mondta a kérdésre, hogy nem megfelel  a 
munkakapcsolat a Vagyon Kft-vel, félrekönyveltek egy komoly tételt, egy többtízmillió 
Forintos tételt, ez elég nagy gondot okozott. Alig tudja az új szekszárdi cég ezt helyre tenni, 
ezért nem készült el a féléves beszámoló az önkormányzat részére sem, mert még most veszik 
át az adatokat, nem tudják elvégezni a munkát, elég nagy a probléma. És  úgy döntött, hogy 
itt befejezte, nincs meg a bizalom és ezért másik könyvel  céget keresett. A Felügyel  
Bizottságban kérdeztük, hogy kalocsaiakat is keresett-e? Azt mondta igen, de nem kívánja ket 
megnevezni, és err l nem is kíván többet beszélni, úgy gondolja, hogy eldöntheti, hogy kivel 
dolgozik és ki a bizalmasa, és  neki ez a szekszárdi cég a bizalmasa. Ezt csak azért szerettem 
volna elmondani, hogy kérem szépen, egy nyomon járjunk már. Hát ott ülök én is a Felügyel  
Bizottságban, ott tartjuk a 2 órás, 2,5 órás, 1 ¾ órás Felügyel  Bizottsági üléseket, ott van róla 
a jegyz könyv, és én is jegyzetelek és hangfelvétel is van. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Vincze András képvisel  úrnak. Más vélemény, hozzászólás van-e? Szabó 
Balázs képvisel  úr, parancsoljon, második hozzászólása. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen. Én ennyire nem láttam a mélyére ennek a kiegészít  anyagnak, kiegészít  
mellékletnek, viszont igen, én is szerettem volna tenni a kérdést, az hogy lehetséges, hogy az 
Önök kiegészít  melléklete az egy dupla oldal, már ami a hivatalos számadatokat illeti, 17 oldal 
pedig a Vagyonhasznosítóé? Ez így elég érdekes, én is úgy gondolom, hogy ez az anyag ez nem 
megfelel en részletes ahhoz, hogy itt felel sséggel döntsünk. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Más vélemény, hozzászólás van-e? Pénzügyi Bizottság tárgyalta-e az el terjesztést? 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Igen Polgármester úr és elfogadásra javasolta az el terjesztést. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Hallgattam az ellenzéki képvisel  uraknak a kérdéseit, az alaposságát, 
illetve azt a látszatképet, hogy mennyire alaposak kívánnak lenni. Nem tudom, hogy más 
területen miért nem számíthatunk ilyen alaposnak látszó vizsgálatokra és megállapításokra? És 
ezt nem is alaposságnak mondanám, hanem inkább kötekedésnek. Be lehet itt mondani 
különböz  számadatokat, hogy mennyibe kerülnek a megbízási szolgáltatások, meg kell nézni, 
hogy milyen tevékenységek vannak. De örömmel látom, tisztelt Képvisel  urak, hogy az 
önkormányzati rendezvényszervez  céget folyamatosan támadják, támogatást semmiben nem 
adnak, de a rendezvényekre eljönnek és jól érzik magukat. Tehát Igazgató úr és kedves 
munkatársai ne csüggedjenek, jól végzik, higgyék el a munkájukat, mert a tisztelt Képvisel  
urak azért eljönnek és élvezik azokat a programokat, amit Önök szerveznek. A Polgármesteri 
Hivatalnak, nem tudom, hogy hányan tudnák megmondani, hogy mennyi a 2023. évi 
költségvetése? A teljes. Hány képvisel  tudná elmondani? 330 000 000 Forint. Örülök neki, ha 



többen tudják. 330 000 000. Tudják, hogy a Polgármesteri Hivatalnak hány alvállalkozója van? 
Hány fizetett szolgáltatása? Hány sokszázezer Forintos számlát fizet ki a hivatal havi szinten? 
Hány soktízmillió Forintot küls  szolgáltatóként? Igen, azért, hogy m ködjön. El kell jönni egy 
rendezvényre, de eljönnek és látják, hogy mennyire összetett ez és mennyi embernek a munkája 
kell ahhoz, hogy ezek a programok megvalósuljanak. És azt gondolom, és látva azt a 
közönségt l, a kalocsai érdekl kt l, illetve azoktól a civil szervezetekt l, akik 
társszervez ként kérik mind az Innovációs Központnak a közrem ködését, segítségét és 
minden egyes programhoz jelent s segítséget ad – egy szórólappal, grafikai munkával, 
hirdetéssel – és ez egy jó visszajelzés. Nagyon jó visszajelzés a civil szervezetek részér l is, 
akik a járm veket használják és ezáltal könnyebb a m ködésük. És hány alkalommal volt itt az 
országos televízió az Innovációs Központ által szervezett programról tudósítani? Legutóbb a 
nagypéntek délel tti húsvéti tojásfestésnél volt itt. Többször szerepelt már. És tisztelt ellenzéki 
Képvisel  urak, nem akarok illúziót rombolni Önökben, de a korábbi években is voltak fotós 
foglalkoztatottak, 2019 el tt a M vel dési Központnál, akkor is voltak vidéki alvállalkozók, 
akkor is voltak szolgáltatások, amelyeket megrendeltek, úgyhogy nem egy ördögt l való dolog 
ez. Végzik a munkájukat, szervezik a programokat és ebben is egyre nagyobb szintet lépnek 
el re. Igazgató úr, köszönöm szépen Önöknek mind a rendezvényszervezésekkel, mind a 
könyvtári és a kötelez  közm vel dési feladatok ellátását. Azért a könyvtárról is ejtsünk szót, 
és oly lelkesen elfogadta mindenki a könyvtárnak a munkáját, a könyvtár is ezekb l a pénzekb l 
dolgozik, ezekb l a pénzekb l finanszírozza magát és ezek a szolgáltatások segítik a munkáját. 
Erre a kett s érzésre nyilván tudom a választ, de ezt most részletezni nem kívánom. Megértem 
az ellenzéki képvisel knek ezt a támadó hangnemét az Innovációs Központba, ahogy szokták 
mondani, Magyarországon mindenben van politika, sajnálatos módon ebben is. Szabó Balázs 
képvisel  úrnak nem adok szót, kétszer már szólt az el terjesztéssel kapcsolatosan. Kett ször 
szólt Jegyz  úr, számolom. Egyszer kérdést tett föl és kétszer mondott véleményt. Király Róbert 
képvisel  úr jelentkezik még szólásra, Király Róbert képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Alaposnak látszó vizsgálatnak említi, el is nevette magát 
még az el  el terjesztésnél, hogy minek kell ez nekünk. Itt is meg szeretném említeni, hogy 
itt sem kaptam meg azt a kért anyagot, amit szerettem volna ahhoz, hogy átlássam a cég 

ködését.  Itt  is  mindjárt  akkor  fölolvasom,  hogy  mit  hirdet  magáról  a  cég:  azt  mondja  az  
élbolyba kerüléshez a kihívásokra való megfelelés érdekében Kalocsa Város 
Önkormányzatának szüksége van olyan nonprofit cégre, amely mentes a bürokráciától, a 
hivatali kötöttségekt l, mely azonnal tud reagálni a gazdasági és jogi környezet változásaira. 
Hát nem tudom, szerintem ilyen cégre nincs szüksége az önkormányzatnak. Mondjuk ez az én 
véleményem, mert ebb l a leírtakból egy szó sem igaz. Azt már el is engedtem, hogy 
folyamatosan szekszárdi és bátaszéki cégeket hoz ide az Ügyvezet  úr, ez az  belátása, azt 
viszont nem tudom elengedni, amikor véleményem szerint pazarló gazdálkodást folytatnak. És 
amit én itt fölsoroltam néhány összeget, ez csak 58 000 000 Forintot adott ki. Olyankor igenis 
dühös  vagyok és  felemelem a  hangom,  hogy a  körzetemben pedig  3  és  fél  év  alatt  0  Forint  
jutott, ez a cég pedig többmillió Forintért bármit megtehet. Ezeket azért szerettem van csak 
elmondani, hogy más is megtudja, más is hallja majd, úgyis el fogja dönteni mindenki, hogy jó 
az irány vagy nem jó, én szerintem nem jó. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, ismét lejárt a 2 perces id kerete. 
 
 
 



Király Róbert képvisel : 
Befejezem röviden. Az, hogy az el  ciklusban mi volt, erre mindig azt mondtam, hogy ott 
nem voltam képvisel , engem 2019-t l hatalmaztak fel. És még egy utolsó gondolattal 
szeretném zárni. Tisztelt Polgármester úr, ezt mindig elmondja, hogy mi elmegyünk a 
rendezvényekre, természetesen elmegyünk, meghívnak, nagy megtiszteltetés, de ha 
folyamatosan azt szajkózza, hogy ezt mi ingyen megtesszük, akkor tessék nekünk kiszámolni a 
Pénzügyi Osztályon, hogy mennyi az egy f re jutó rendezvényi díj, és én ezt nagyon szívesen 
ki fogom fizetni. És legyen szíves akkor többet ezt ne sorolja nekem, hogy ingyen odamegyünk. 
Én nem kívánom ezt ingyen, tehát az én költségemet azt most itt mindenki el tt kijelentem, 
hogy azt kifizetem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönjük szépen a hozzászólását Képvisel  úr. Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úrnak adok 
szót. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm, csak egy apróságot Király képvisel  úrnak: az el bb elhangzott az, hogy állandóan 
szekszárdi cégekkel dolgoztat a cég, most az el bb kiderült, hogy egy kalocsai céggel 
dolgoztattunk, az is baj volt. Tehát az sem volt jó, csak ennyit szerettem volna. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm  szépen.  Szabó  Balázs  képvisel  úr  azért  szólt  hozzá  kett ször,  mert  amikor  a  
kérdéskört zártuk, utána mondtam, hogy köszönjük a hozzászólását, és akkor még kérdést tett 
fel, az volt az els  hozzászólása, és utána volt egy 2. hozzászólása, de ennek ellenére Szabó 
Balázs képvisel  úrnak megadom a szót, parancsoljon Képvisel  úr. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Nagyon szépen köszönöm Polgármester úr, lekötelez. Én is reflektálnék arra, amit már nem 
el ször hoz föl, hogyha valaki a cég éves m ködésér l hangot ad – függetlenül bármilyen 
Paprika napoktól vagy bármit l, – akkor Ön már nem el ször mondja, hogy de mit keresünk ott 
a rendezvényen, de mi persze kimegyünk a rendezvényre. Egy szót nem szólt soha szerintem 
egyik képvisel társam se arról, hogy az Innovációs Kft. dolgozói milyen munkát végeztek, 
mondjuk a Halott Pénz koncerten vagy az Edda koncerten. S t, szerintem mindenki 
megköszönte neki a munkáját. De most szintén, hogy jön az ide, ha valakinek nem tetszik az, 
hogy mondjuk az Ön kampányf nöke 20 000 000 Forintot visz el innen másfél év alatt, ezt 
szóvá  teszi  –  amúgy  ez  is  a  dolga,  –  az  miért  megy  el  egy  koncertre?  Mi  köze  a  kett nek  
egymáshoz, és itt lenne a kérdésem, hogy ez amúgy csak ránk vonatkozik? Hogyha nekünk nem 
tetszik, ez most csak egy példa volt, hogy az Ön kampányf nöke 20 milliót elvitt innen másfél 
év alatt, ránk képvisel kre, vagy a város többi tagjára is? Mert ha mindenkire vonatkozik az, 
hogy akinek nem tetszik például ez a példa, az ne menjen a Paprika napokra, akkor Ön szerint 
hányan mennének ki a Paprika napokra? Én arra kérem, hogy ezt nem el ször hozza föl, hogy 
ne kössük már össze a kett t. Miért ne mehetnék már én ki a Paprika napokra, bármilyen 
koncertre csak azért, mert végzem a dolgomat itt képvisel ként? Nagyon szépen köszönöm, 
ennyi a kérésem Önhöz. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen a véleményét. Van-e még másnak véleménye, hozzászólása? Nem 
jelentkezik senki. Igazgató úr, milyen kiegészítést szeretne tenni, ha valami gondolata van még 
és ki kívánja egészíteni az el terjesztést, akkor tessék mondani. 
 



Zsikó Zoltán Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. ügyvezet  
Köszönöm, én azért egyetlen egy mondatot szeretnék mondani, de inkább kett t. Vincze András 
képvisel  úrnak szeretném elmondani, mert úgy érzem egy kicsit most félretájékoztatja a 
lakosságot. Az, ami kiegészít  mellékletr l Önök beszélnek, hogy egy-másfél oldal, az egy 9 
oldalas kiegészít  melléklet, az a kiegészít  melléklet, ami kötelez . Ugyanaz, amit tárgyaltunk 
a Felügyel  Bizottsági ülésen, csak egy más formátumban van, pontosan ugyanaz a tartalom. 
Az, amir l Ön beszél, hogy kikerült, az a nem kötelez  eleme a kiegészít  mellékletnek, és itt 
szeretném még egyszer, mert azt gondolom, hogy ez egy nagyon inkorrekt húzása volt a 
Képvisel  úrnak, itt szeretném még egyszer megköszönni Ügyvezet  úrnak a támogatását. És 
még egyszer szeretném meger síteni, a Vagyonkezel  és az Innovációs Központ két 100%-os 
kalocsai önkormányzati cég, mi napi szinten együtt dolgozunk azért, hogy mind a 
rendezvények, mind a különböz  fejlesztések stb. stb. szépen és jól m ködjenek. Az, hogy adott 
esetben közöttünk vannak-e szakmai feszültségek vagy kérdések vagy megoldások vagy 
válaszok, szerintem az minden munkakapcsolatban teljesen természetes. De azt kijelenteni, 
hogy a két cég között nem jó a kapcsolat, ezt kikérem magamnak, Ügyvezet  úrral nagyon jó a 
szakmai kapcsolat és nagyon jó az emberi kapcsolat, úgyhogy köszönöm szépen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Igazgató úr. Képvisel  jelentkezik-e valaki hozzászólásra? Úgy látom, hogy 
nem. Nagyon szépen köszönöm mindenkinek a hozzászólását, nem hangzott el az a vélemény 
az ellenzéki képvisel k részér l, hogy köszönik szépen azt a gazdálkodást, amelyet a 
cégvezetés megcsinált, hogy a saját t két helyreállította. Jó pár szolgáltatási szerz dés, jó pár 
alvállalkozó, illetve jó pár nyugdíjazás után nem került munkavállaló felvételre a céghez, tehát 
egy felel s gazdálkodást folytatnak. És tisztelt Képvisel  urak, egy dolgot figyelmen kívül 
hagynak: volt egy 106 000 000 Forintos PIP-es pályázat, támogatás. Arról nem esik szó, és 
értelemszer en annak a teljesítése a 2022-es gazdálkodási évben van benne, tehát amiket Önök 
itt hangzatosan mondanak, azok nem a kalocsai önkormányzat költségvetését terhelik, hanem 
az pályázati felhasználásból került finanszírozásra, a pályázatnak a megvalósításában. Így kerek 
a történet, és ezért nyilván megértem a munkájukat, és ahogy közeledünk az önkormányzati 
választás felé, egyre inkább ez a szemlélet fog er södni, nincs ezzel semmiféle probléma, csak 
nem ez a tényszer . És nem ezek a valós számok, amelyeket mondanak. Nagyon szépen 
köszönöm azt, hogy ellátogatnak a rendezvényre, ez egy jó visszaigazolás, hogy igen, jó 
programok vannak a városban, színvonalas programok és mindenki szívesen vesz rajta részt, 
aki kilátogat. A vitát zárom a napirendben. Szavazásra teszem fel a 2 határozati javaslatot. 
 
A Képvisel -testület 7 igen, 4 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 47/2023 számú határozat 
Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft 2022. évi beszámoló és 2023. 
évi üzleti terv elfogadása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

(1) a Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft 2022. évi 
gazdálkodásáról szóló – Zsikó Zoltán ügyvezet  által – el terjesztett pénzügyi 
beszámolót a 2. pont szerint elfogadja 
 
 



(2)  
a.) a társaság 2022. évi egyszer sített éves (számviteli) beszámolóját, kiegészít  

mellékletével együtt – a jegyz könyvhöz is csatolt írásos dokumentumok adataival 
egyez en elfogadja, egyben a beszámoló fontosabb számadatait az alábbiak szerint 
állapítja meg: 

 
mérleg f összeg ( eszköz-forrás oldalon egyez en ) :  61 727 e Ft 
adózott eredmény       15 914 e Ft 
saját t ke:          3 074 e Ft 

 
b.) a társaság a 2022. évi a.) pontban írtak szerinti, adózott eredménye tárgyában akként 

rendelkezzen, hogy annak teljes összegét, a vonatkozó számviteli szabályok 
rendelkezései szerint, a társaság eredmény tartalékába kell elhelyezni. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
A Képvisel -testület 7 igen, 4 nem szavazattal és 1 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 48/2023 számú határozat 
Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft 2022. évi beszámoló és 2023. 
évi üzleti terv elfogadása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
1) Elfogadja a Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. jelen 

el terjesztés mellékletét képez  2023. évi üzleti (eredmény)tervét, melynek 2. oldalán 
található 2023. évi eredményterv összesen 167 365 e Ft önkormányzati támogatási igényt 
mutat 2023. évre az alábbi bontásban: 
 

Adatok e Ft-ban 

Nyilvános könyvtári 
és közm vel dési 

alapfeladatok 

Városi kulturális, 
hagyomány rz , 

sport-, szabadid s és 
más hasonló 

közösségi 
rendezvények 
lebonyolítása, 

színház 
ködtetése, alapító 

okiratban szerepl  
egyéb feladatok 

ellátása 

Pályázatok, 
projektek 

lebonyolítása 
Összesen 

103 862 63 503 0 167 365 
 



2) Elfogadja, hogy a 2) pontban foglalt kötelezettségvállalások fedezetét a 2023. évi 
költségvetési rendelet 1. melléklet 10. táblázatának 12. és 20. sorában szerepl  alábbi 
megnevezés  és keretösszeg  el irányzatok biztosítják: 
 

Megnevezés 
2023. évi 

keretösszeg 
(e Ft) 

Kalocsai Innovációs és Közm vel dési Központ Nonprofit Kft. általános 
támogatása (városi kulturális, hagyomány rz , sport-, szabadid s és más 
hasonló közösségi rendezvények lebonyolítása, színház m ködtetése, 
alapító okiratban szerepl  egyéb feladatok ellátása) 

63 503 

Kalocsa Innovációs és Közm vel dési Nonprofit Kft. támogatása 
nyilvános könyvtári és közm vel dési kötelez  alapfeladatok ellátására 103 862 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

6. Összefogás az Állatokért Közhasznú Alapítvány kérelme 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Összefogás az Állatokért Alapítvány elnöke kérelmet terjesztett el  a kutyamenhely 
fejlesztésével kapcsolatosan. Kutyafuttatót b vítenének, egy fás, f hely mögötti falat 
szeretnének rendbe tenni, kenneleket újítanának fel, valamint van egy partnerük, egy távközlési 
partnerük, aki médiafelületet szeretne a menhelyen, egy reklámfelületet kihelyezni. Err l szól 
az el terjesztés. Szeretném kérdezni, hogy valakinek van-e kérdése? Kérdés nincs, vélemény, 
hozzászólás van-e? Dr. Vincze András képvisel  úrnak a véleményét hallgatom, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Jogi és Ügyrendi Bizottság tárgyalta az el terjesztést és 
egyhangúlag elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm. Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Körmendy Szabolcs képvisel : 
Köszönöm Polgármester úr. Én csak örülök, hogy az állatmenhely az korszer södik és annak a 
sok kutyának lesz egy kicsit nagyobb helye is. Szerintem nagyon fontos munkát végeznek a 
városban és megérdemlik azt, hogy jobbak legyenek a munkakörülmények. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Én is osztom ezt a véleményt. 2 hete jártam kint a családdal teljesen 
váratlanul, és nyilván nagyon nehéz környezetben dolgoznak, de látszik, hogy gondosan kezelik 
az állatokat, úgyhogy az alapítványnak, minden munkatársának további jó munkát kívánok. 
Nem véletlen, hogy az önkormányzati cégünkkel, a Vagyonhasznosító Kft-vel van 



együttm ködésük, és a cég is sok segítséget megad. Jó ez a közös fúzió azt gondolom. Más 
hozzászólás nincs, a vitát zárom. A határozati javaslatot szavazásra teszem fel az írásban 
kiküldött anyagot változatlan hagyással, err l kérnék egy szavazást.  
 
A Képvisel -testület 12 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 49/2023 számú határozat 
Összefogás az Állatokért Közhasznú Alapítvány kérelme 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1.) Hozzájárul ahhoz, hogy a 021/33 hrsz. alatti kalocsai kutya menhelyen Az Összefogás 
az Állatokért Közhasznú Alapítvány segít i felújítási és festési munkálatokat 
végezzenek  

2.) Hozzájárul ahhoz, hogy a 021/33 hrsz-ú területb l kb. 400 nm területen kialakítsanak 
egy „kutyafuttató”-t, a menhely mögötti hátsó részen. 

3.) Hozzájárul továbbá ahhoz, hogy a 021/33 hrsz. alatti kutya menhelyen maximum 2 db 
legfeljebb 70X100 cm nagyságú plakát illetve reklámtábla kerüljön elhelyezésre a 
Netfone Telecom Távközlési és Szolgáltató Kft által kezdeményezett menhelyeket 
támogató program céljából. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

7. Intézményvezet i pályázat 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Kalocsa Város Óvodájának és Bölcs déjének, az intézményvezet nek, Katus Györgynének a 
vezet i megbízatása határozott id re szólt, és 2023. augusztus 15. napjával lejár, ezért 
pályázatot kell kiírni. Ezzel kapcsolatosan van-e valakinek kérdése? Kérdés nincs, vélemény, 
hozzászólás van-e? Pécsi Vivien, parancsoljon. 
 
Pécsi Vivien képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Kulturális és Szociális Bizottság tárgyalta az el terjesztést és 
jóváhagyja azt. 
 
 ___________________________________________________________________________  
 
Dr. Körmendy Szabolcs 15:49-kor távozik, a képvisel -testület 11 f vel folytatja az ülést. 
 ___________________________________________________________________________  
 
 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Közben annyi kitér t tennék, hogy Dr. Körmendy Szabolcs képvisel  úr 
elhagyja az ülést, a TeSzedd akció keretében hirdetett meg Képvisel  úr szemétgy jtést. 
Képvisel  úr, eredményes, jó munkát kívánok, reméljük minél kevesebb lesz, de ismerve itt 
lesz azért feladat, és mindannyiuknak köszönet a munkájukért. Az intézményvezet i pályázat, 
Bizottság  is  tárgyalta,  más  vélemény,  hozzászólás  van-e?  Nincs,  a  vitát  zárom.  A határozati  
javaslatról kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 50/2023 számú határozat 
Intézményvezet i pályázat 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1.) pályázatot ír ki a kalocsai óvodák intézményvezet i feladatainak (igazgató) ellátására, 
2.) a pályázatok véleményezésére felkéri a Kulturális és Oktatási Bizottságot a 

jogszabályban meghatározott tagokkal kiegészítve. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

8. Bírósági ülnök választás 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Magyarország Alaptörvénye bírósági fejezete rendelkezik arról, hogy nem hivatásos bírák, 
úgymond bírósági ülnökök is részt vesznek az ítélkezésben. A köztársasági elnök 2023. március 
7. és április 30. napja közötti id szakra t zte ki az új bírósági ülnökök megválasztását. 4 ülnök 
választása lehetséges a fiatalkorúak büntet  ügyében, melyet a törvény tanácsban rendel 
elbírálni. Pedagógus ülnököknek 4 jelölés érkezett: András Marianna tanár, Bartal József tanár, 
Juhász Gábor tanár és Borbély Mária tanár. Mind a négyen hozzájárultak, hogy nyilvános 
ülésen tárgyaljuk a napirendet és az  személyüket érint  ülnökválasztást. Szeretném kérdezni, 
hogy van-e valakinek kérdése? Amennyiben nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Nincs, a vitát 
zárom. A határozati javaslatról kérnék egy szavazást.  
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 51/2023 számú határozat 
Bírósági ülnök választás 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 



 
1.) Kalocsai Járásbíróságra fiatalkorúak ügyében eljáró pedagógus ülnöknek választja: 

 
1. András Marianna 
2. Bartal József 
3. Juhász Gábor 
4. Borbély Mária 

 
2.) felhatalmazza a polgármestert a további intézkedések megtételére. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

9. A KEHOP-2.1.11-21-2022-00045 azonosító számú „Vízveszteség csökkentés 
Kalocsán” megnevezés  projekt megvalósításával kapcsolatos döntés 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ehhez 2022. március 31-én egy pályázati támogatási kérelmet nyújtott be az önkormányzatunk. 
2022-ben a pályázat benyújtásakor az öner re 87 600 000 Forintot vállalt az önkormányzat, 
tehát ezt a tavalyi évben nyújtottuk be ezt a pályázatot, és volt az önkormányzatnak egy 
vállalása. Az idei évre lefolytatva a feltételes közbeszerzési eljárást, az irányító hatósággal 
lefolytatva az egyeztetéseket az önkormányzati öner  összege az 76 375 742 Forint lenne. De 
korábban ugye már az önkormányzat kinyilvánította, hogy az állami integrációs programban 
részt kíván venni, ez azt az ivóvízrendszert érinti. Így a víziközm -hálózat fejlesztésére 
fordítandó több mint 76 millió Forint öner  biztosítást a víziközm  vagyonra, majd azt egy pár 
hónap múlva a Magyar Állam tulajdonába átadva nem tartjuk gazdaságosnak, így az elállással 
élne az önkormányzat, és ebbe nem kíván saját er t ebbe a projektbe ezekkel a körülményekkel, 
a megváltozott körülményekkel fordítani. Szeretném kérdezni, hogy van-e valakinek kérdése 
ezzel kapcsolatosan? Király Róbert képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Igen, említette ezt az állami integrációs folyamatot. Ezekkel 
a pályázatokkal egyébként mi lesz, tehát attól függetlenül megvalósulhatnak, vagy ezek most 
így akkor mivelhogy nem csatlakozunk a pályázathoz, akkor ez storno lesz? Tehát ez a felújítás 
nem fog létrejönni? Ez lenne a kérdésem. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Amennyiben az állam tulajdonába kerül ez az ivóvízhálózat, akkor majd az állam fog ezzel 
rendelkezni, a felújításról, illetve a pályázatról. Nyilván ez a pályázat is a Magyar Államon 
keresztül történne ennek a finanszírozása, úgyhogy ezt az állam fogja majd szabályozni és 
eldönteni. Más kérdés van-e? Nincs, a kérdéskört zárom. Vélemény, hozzászólás van-e? Király 
Róbert képvisel  úr, parancsoljon Képvisel  úr, hallgatjuk a hozzászólását. 
 
 
 



 ___________________________________________________________________________  
 
Dr. Bagó Zoltán 15:55-kor távozik, a képvisel -testület 10 f vel folytatja az ülést. 
 ___________________________________________________________________________  
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót, akkor már röviden reagálnék a válaszára. Igazából megválaszolta nekem azt, 
hogy nem tudjuk mi lesz, tehát gyakorlatilag az állam átveszi, de attól függetlenül nem biztos, 
hogy ebb l lesz megvalósítás. Én azt gondolom, hogy az els  napirendi pontnál pont azt 
taglaltuk, illetve Alpolgármester úr is azt mondta, hogy tudjuk nagyon jól, hogy milyen rossz 
állapotban van Kalocsa vízvezetékrendszere. És már van egy elnyert pályázat, én azt mondom, 
és azt gondolom, hogy ebb l nem szabad akkor sem kifarolni, hogyha az integrációs folyamatba 
egyébként belépünk, hiszen én úgy gondolom, hogy ha öner  gondunk van, az most amit Ön 
bejelentett Polgármester úr, rezsicsökkentés, illetve rezsifelezéssel már ott fölszabadulna rá a 
kell  fedezet. Illetve tudtommal a Belügyminisztériumnál lehet öner  pályázatra még beadni 
esetleg egyedi igényt. Én úgy gondolom, hogy akkor azt mondta, hogy érdekérvényesít  
képességét próbálja a kormányzatnál minél jobban bevetni, akkor ebben is szerintem tudna, 
úgyhogy én azt mondom, hogy valósítsuk meg ezt, tehát tegyünk a városért. Az, hogy naponta 
látjuk, hogy mennek tönkre a vízvezetékek, ezt meg tudjuk legalább evvel el zni, hogy ez kész 
lesz. Várunk egy paksi fejlesztést is arra a kertvárosi részben, úgyhogy bízom benne, hogy 
esetleg az is valamikor meg fog valósulni, és akkor elindulunk egy olyan úton, hogy a város 
ilyen szempontból tényleg élhet bb lesz és nem kell itt a víz min ségével, illetve a folyamatos 
javításokkal küzdeni. Nem tudom, hogy képvisel  asszony társamnak, Irénkének mi a 
véleménye err l, mert úgy látom, hogy javában t is érinti, én körzetemben is van néhány, 
illetve András körzetében is, nekik mi err l a véleményük, de én azon vagyok, hogy ne lépjünk 
ebb l ki. 
 
 ___________________________________________________________________________  
 
Dr. Bagó Zoltán 15:57-kor visszaérkezik, a képvisel -testület 11 f vel folytatja az ülést. 
 ___________________________________________________________________________  
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más vélemény, hozzászólás van-e a képvisel -testület tagjai részér l? 
Képvisel  úr, a hozzászólásában az jutott eszembe, hogyha van rajtam sapka, akkor az a baj, ha 
nincs rajtam sapka, akkor az a baj. Május 10-re van kit zve egy szerz dés aláírás, amellyel 
elkezd dik az átadási folyamat. És most azt tetszik mondani, hogy a kalocsai önkormányzat 
76 000 000 Forintot saját er l fizessen be ebbe a pályázatba, és május 10-én aláírom a 
szerz dést az átadásról az állami vagyonba, tehát az önkormányzati saját vagyont – 76 milliót 
– odaadjuk az államnak. Akkor is azt tetszett volna mondani, azt tetszene mondani május 10-
én, hogy igen Polgármester úr, ez egy teljesen jó dolog? Képvisel  úr, amit tetszik mondani a 
Belügyminisztérium öner  pályázatra, az egy téves információja Önnek, erre nincsen lehet ség. 
Ezt a pályázatot ezt így írták ki, 70 %-os támogatással, 30%-os öner vel. Megcsinálná ezt 
Kalocsa városa, ha nem kerülne át a vagyonátadás. És egyébként amit tetszik mondani, igen, 
rossz állapotban vannak az ivóvízvezetékek, minden egyes cs törés ki van javítva, minden 
egyes szivattyú meg van javítva. Kötelez  önkormányzati feladat jelenleg, az ellátás biztonsága 
mindenekel tt. És ez megvalósul. Igen, amikor van cs törés, megcsinálják, pár óra hossza 
vízellátási nehézséggel. De mindig, nincs olyan este, hogy Kalocsán bármelyik háztartásban ne 
legyen megfelel  vízellátás. Úgyhogy err l ez a véleményem, és változatlanul ez nyilván nekem 
nem is célom az Ön dicséretét az el terjesztésekkel, a javaslatokkal elérni, mert látom, hogy 



nem az a célja, de ezen most csodálkozom, hogy 76 milliót a Kalocsa város vagyonából átadna 
egy olyan vagyonba, amely az államé lesz heteken belül. És Ön mondja azt, hogy felel sen 
gazdálkodjunk. Igen, erre utalok vissza, igyekszem és maximálisan így is járok el, ami Kalocsa 
városának az érdeke, hogy felel sen gazdálkodjunk. Király Róbert képvisel  úrnak adok szót 
másodszor, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Akkor hadd magyarázzam el még egyszer. Az, hogy az 
integrációs folyamat elindult, az ett l teljesen független, attól a vízvezetékrendszer rossz és 
elavult. Tehát ha ebbe a város 76 000 000 Forintot belerak, akkor abból 20 utcában 5 kilométer 
megújul, és az biztos. Az állami integrációval pedig nem tudom, hogy mikor fog oda eljutni a 
felújítás. Tehát én azt mondom, hogy attól függetlenül, hogy a vagyon átkerül és ez az állami 
vagyont érint  fejlesztés, attól függetlenül a lakosok ellátását fogja segíteni, és ezért 
támogatom, illetve nem támogatom a javaslatot, hogy kilépjünk ebb l, és ezért szeretném a 
képvisel társaimat is arra kérni, hogy igenis fogjunk bele, fejlesszük végre a várost, mert ez 
olyan fejlesztés, amit a lakosság érez saját magán. És ezért is kérdeztem képvisel társaimat, 
akiket érint ez a terület, hogy mi a véleményük err l. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm. Szabó Balázs képvisel  úr jelentkezik szólásra, parancsoljon Képvisel  úr. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Igen, vége a kérdések körének, de így a vita hevében fogalmazódtak meg bennem kérdések, 
hogy én nem tudom jól emlékszem-e, hogy ez a pályázat már szóba került akkor, amikor ezt a 
víziközm  átadást egy pár hónappal ezel tt tárgyaltuk és talán lehet, hogy rosszul emlékszem, 
de szó volt róla, hogy akkor azért is nem lett visszalépve, mert lehet, hogy átveszi ezt a 
pályázatot az állam. Ugye jól emlékszem? Akkor most arra következtetek, attól, hogy mi 
visszaadjuk, ez nem egyértelm , hogy ezt tovább viszi az állam? Mert én eddig ebben voltam, 
ebben a hitben, de most meginogtam azok alapján, amit Ön mondott. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Ezt majd a Magyar Állam eldönti. Az állami cég eldönti majd, az állami nemzeti víziközm  
kezel , hogy ezt tovább viszi-e ezt a pályázatot. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Igen, csak most azért inogtam én is kicsit meg, mert teljesen érthet , amit Ön mond 
Polgármester úr, hogy persze átkerül a vagyon, most az elmúlt egy órában amit megszavazott a 
testület, viszont így most nem egészen egyértelm , hogy ezek a felújítások, fejlesztések meg is 
valósulnak. Arról volt szó, hogy átkerül a vagyon, akkor egy nagyon jó kezekbe kerül, az állam 
kezébe kerül, minden jó lesz, és én mondom, pár hónappal ezel tt még arról beszélgettünk, 
hogy ezt a pályázatot át fogja venni az állam. Most viszont azt érzem az Ön hozzászólásaiból, 
válaszaiból, hogy majd eldönti az állam, hogy ez nagyon nem biztos. Magyarul oké, átkerül a 
vagyon, de el fordulhat, hogy oké az államé, de nem lesznek felújítva ezek az utcák, amik 
ezekben a pályázatokban szerepelnek. Jól értem? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Válaszoltam az el bb. Igen. Képvisel  úr, Kalocsán nem csak ezt a 4,2 kilométer vezetéket kell 
felújítani. Kalocsán 120 kilométernyi ivóvízhálózat van és több mint 20 szennyvíz átemel  
szivattyú. És arról is beszéljünk, hogy a barákai kutakból hogy Kalocsára eljöjjön a víz, ott 6,3 
kilométernyi vezetéken jön be a víz. Tehát az egész vízrendszert, én most ezt elhiszem, hogy 



ez így hangzatos, hogy Ön most ezen itt elkezd ezen a részegységen lovagolni, és Ön azt 
mondja, hogy igen, hát most akkor ezzel ilyen bizonytalanságot teremteni, mind a fogyasztók, 
mind a lakosság részér l, de ha ezt arányaiban nézzük a 120 kilométernek, ez sokkal elavultabb 
ez a rendszer és sokkal nagyobb probléma ez, és ezért is el nyös Kalocsa városának, hogyha 
ett l a rendszert l megszabadul és az állam fogja ezeket majd felújítani. Nem csak ezt a 4,2 
kilométert, hanem az egész vízellátás rendszerét. És ezáltal a felel sség is és a feladatellátási 
törvényi kötelezettség is átszáll az államra. Az önkormányzaton volt eddig, és nyilván törvény 
biztosítja a fogyasztóknak, a kalocsai embereknek is a jó min ség  ivóvízhez való hozzájutást, 
és ez a továbbiakban is biztosított lesz ugyanúgy, ahogy eddig is volt. Nem kell ezekbe az 
ügyletekbe, amir l a mostani el terjesztés is szól, nem kell ebbe többet belegondolni és többet 
belemagyarázni, mint ami benne van. Dr. Vincze András képvisel  úrnak adok szót. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Értem én Király Róbert képvisel  úrnak a szándékát és ehhez 
csatlakozni is tudnék. Látom rajta a lelkesedést, hogy minden egyes méter megújítása örömmel 
töltené el és ezt vinné tovább, de én egyáltalán nem vagyok olyan optimista. Az els  napirendi 
pontban sajnos a többség megszavazta a víziközm , a m ködtet  vagyon és mindennek az 
átadását, én egyáltalán nem vagyok abban biztos, hogy ha ebbe beletesszük a b  70 000 000 
Forintot, ebb l lesz valami, a Nemzeti Vízm vek Zrt ezt meg fogja csinálni, mikor fogja 
megcsinálni. Hallhattuk annak idején a Kiskunvíz ügyvezet jét és a szakembereket, hogy k 
maguk, a szakemberek se tudják, hogy mi lesz az integrációval, hogy fog m ködni. Nincsenek 
még információk, úgyhogy ez egyáltalán nem biztos, én ilyen okoknál fogva, bár szeretném én 
is, igen, az én körzetemet is érinti, a van benne olyan utca, de nem tudom ezt támogatni. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Dr. Bagó Zoltán képvisel  úrnak adok, parancsoljon. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm  a  szót  Polgármester  úr.  Hát  nagyon  sajnálom,  hogy  pont  a  Király  úrnak  a  
hozzászólása  közben  kellett  kimennem  mosdóba,  mert  így  csak  vélelmezem,  hogy  miket  
mondhatott a Képvisel  úr. De maradjunk azért a szakmai tényeknél. Tehát a képvisel -testület, 
a Fideszes többség az els  napirendben eldöntötte, hogy május 10-én átadjuk az államnak a 
rendszert. Onnantól fogva én nem értek egyet Robi a te javaslatoddal, hiszen okafogyott az 
egész. El kell állni ett l, hiszen teljesen fölösleges, ahogy a polgármester is elmondta, teljesen 
fölösleges egy másnak adott vagyonrendszerbe nekünk még olyan kötelezettséget vállalni, hogy 
76 000 000 Forintot ebb l az egyébként is sz kös önkormányzati költségvetésb l ki kelljen 
gazdálkodni. Értem én a lelkesedést, amit te mondtál, értettem azt is, amit az András mondott, 
de ett l még, mivel az 1. napirendi pontot a Fideszesek megszavazták, ezért nem szabad ebbe 
a rendszerbe még egyszer 76 000 000 Forintot pluszban belerakni, amit egyébként át fognak 
adni 2 héttel kés bb. De nem értek egyet a Polgármester úrral sem, mert nem automatizmus, 
hogy az állam eldönti, hogy viszi-e tovább. Nem, ez egy KEHOP pályázat, ezt mi pályáztuk, 
ezt mi visszaadjuk, visszakerül a közösbe. Ha akar, akkor majd aki megkapta a vagyont, az 
majd pályázik egy újat, vagy majd állami normatívát vagy kap egy egyéb dotációt, de ahhoz 
már nekünk semmi közünk, hogyha leadtuk a rendszert. Az amit Szabó képvisel  úr kérdezett, 
hogy akkor most a fejlesztések meg fognak-e valósulni? Nem fognak megvalósulni. Tehát 
mondjuk ki, odaadtuk az államnak, nem Kalocsai Városi Önkormányzatnak a felel ssége, 
innent l fogva ez a felel sség lekerült az önkormányzatról, majd az állami szolgáltató majd 
ahogy döntenek, majd úgy fog fejleszteni, abba nekünk innent l fogva, mert az 1. napirendi 
pontot megszavazták, ezért nekünk ebbe nagyon nem lesz beleszólásunk. És végül, amit az 
András mondott, annak az az esszenciája, hogy értem én Robi a szándékodat, de ezt a jogászok 



úgy hívják, hogy alkalmatlan eszközzel elkövetett kísérlet. Teljesen másról beszélsz, mint ami 
egyébként most az el terjesztés. Úgyhogy én kérek mindenkit, ne adjunk még ki a fölösbe 
76 000 000 Forintot, történetesen most ezt az el terjesztést ezt szavazzuk meg. Nincs 
76 000 000 Forintja fölöslegesen kidobni az ablakon a városnak. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm. Simon Zoltán alpolgármester úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Simon Zoltán alpolgármester: 
Köszönöm  szépen  a  szót  Polgármester  úr.  Bagó  képvisel  úrral  örülök,  hogy  egyetértek  
részben. Tudom, hogy nem lesz ez sokszor így, de hát ez egy egészen extra kivételes alkalom. 
Engedjék meg, hogy egy kicsit árnyaljam a dolgokat. Ez a racionalizálási folyamat ez tavaly 
augusztus óta tart, akkor kezd dött el. Közben tudjuk, hogy igen sokat változott, ezt mi is 
tudtuk, az irány, a folyamat, tehát elég sok átalakulás, változás történt ezzel kapcsolatban. Még 
hozzátenném, hogy minisztériumváltás is történt és államtitkárváltás is történt ennek az ügynek 
a menedzselésében. Amikor ezt a pályázatot tavaly sszel úgymond megnyertük, akkor még 
más elképzelések voltak az egész folyamatnak a véghezvitelével, és a majdani állami 

ködtetéssel. Én elég közelr l láttam ezt, és több alkalommal is részt vettem olyan egyeztet  
tárgyaláson, ahol láthattam ennek az egész rendszernek az alakulását, változását. Ahogy 
Polgármester úr is mondta, május 10-én, tehát néhány nap múlva történik meg a szerz dés 
aláírása, tehát május 10-t l hivatalosan az állam átveszi a vagyont. Én tudom, hogy nem egy 
önkormányzat van ebben a helyzetben, amilyen helyzetben mi vagyunk, és amelyik napirendr l 
most tárgyalunk, és hadd mondjam el, hogy mindegyik önkormányzat úgy döntött, hogy 
visszalép, hiszen egy olyan információt is kaptunk, hogy május 10-el – és ez még itt nem 
hangzott el – az állam egy nagyon alapos átvilágítást fog végezni, részben a céget, mint 
Kiskunsági Víziközm  Kft-t, részben viszont a vagyont. Átvilágítja, megnézi, és én azt 
hallottam, hogy a vagyon átvilágításánál benne lesz gyakorlatilag az állapotfölmérés. Tehát az 
állam egy képet fog kapni arról, az állami fenntartó onnantól kezdve, hogy milyen állapotú 
vagyont vesz át, és én ezért látom azt, hogy gyakorlatilag itt okafogyott ez a téma, mert nyilván, 
hogy az állam, mint új tulajdonos fogja eldönteni, hogy hol, milyen állapotú rendszerek vannak 
és hol, milyen felújítási és beavatkozási munkák szükségesek. Ezért nekem is az a véleményem, 
hogy ez a pályázat itt most okafogyottá vált, mert a vagyon az államhoz kerül és az állam lesz 
a felel s fenntartó azért, hogy normálisan m ködjön a rendszer. És nyilván mivel  a felel s, 
ezért feltételezhet , hogy mindent meg fog tenni azért, hogy ez rendben legyen. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más vélemény, hozzászólás van-e? A vitát zárom. Szavazásra teszem fel, a 
határozati javaslatról kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 9 igen szavazattal és 2 tartózkodással az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 52/2023 számú határozat 
A KEHOP-2.1.11-21-2022-00045 azonosító számú „Vízveszteség csökkentés Kalocsán” 
megnevezés  projekt megvalósításával kapcsolatos döntés 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzat Képvisel -testülete  
 



1.) dönt arról, hogy a KEHOP-2.1.11-21-2022-00045 azonosító számú „Vízveszteség 
csökkentés Kalocsán” megnevezés  projekt megvalósításától eláll,  

2.) felhatalmazza a polgármestert a szükséges nyilatkozatok megtételére. 
 
Határid : folyamatos 
Felel s: Dr. Filvig Géza polgármester 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

10. A „Kalocsa-Meszes Dunaparton létesített aktív víziturizmust kiszolgáló vízitúra 
megállóhely – kalocsai 10093 hrsz alatti ingatlan – üzemeltetésére és hasznosítására” 
lefolytatott pályázat – nyertes kihirdetése 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köztudott a meszesi vízitúra megállóhely, amelyet a Kajak-Kenu Szövetség pályázatából 
valósított meg az önkormányzat. Korábban már üzemeltetésre pályázatot hirdettünk, akkor is 1 
érvényes ajánlat érkezett a Probatus 2005 Kft részér l, aki jelezte, hogy nem kívánja ezt tovább 
vinni.  Így újabb hasznosításra kiírtunk egy pályázatot,  és 2 pályázat érkezett  be,  de 1 ajánlat  
volt érvényes, a Kalocsai Gerillakertész Szabadid , Vízisport és Környezetvéd  Egyesület. 
Ajánlati ár éves bérleti díjra 500 000 Forint, elfogadta a pályázati felhívás feltételeit, ajánlata 
érvényes volt. Szeretném kérdezni, hogy ezzel kapcsolatosan van-e valakinek kérdése? Dr. 
Vincze András képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Egyetlen kérdésem lenne, hogy a korábbi üzemeltet  által vállalt 
kötelezettségek id arányos teljesítésével hogyan állunk? A korábbi el terjesztésben is ez téma 
volt, ha jól emlékszem rá talán olyan 130 000 Forintnyi hiány volt akkor, de nem vagyok benne 
biztos, a pontos számban. Ezzel hogy állunk, ezt teljesítette id közben? Illetve ez hogy lesz 
elszámolva, hogy lesz teljesítve? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Hiányról nem beszélhetünk, ott az önkormányzatnak vannak pályázati kötelezettségei a Kajak-
Kenu Szövetség felé, és azokat a pályázati kötelezettségeket teljesítette a díjjal kapcsolatosan, 
és ami fennmaradó pályázati kötelezettségei az önkormányzatnak a Kajak-Kenu Szövetség felé, 
az lett a mostani pályázatba beépítve. Tehát a mostani üzemeltet  viszi ezt tovább, és hogyha  
eredményesen tudja az üzemeltetést 2024. december 31-ig, a határid ig véghezvinni, akkor az 
önkormányzatunk teljesítette a pályázatban írtakat. Tehát nincs hiány, nincs semmiféle olyan 
kötelezettség – mert itt ez a f  cél, – ami az önkormányzat terhén marad. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Tehát akkor ha jól értem, akkor a mostani fogja átvenni és viszi tovább ezt a kötelezettséget, a 
hiányt? 
 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, elmondtam, hogy nincsen hiány. Van egy pályázati kötelezettség.  
 
Dr. Vincze András képvisel : 
De van. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Nincsen hiány, nem tudom, hogy milyen hiányról beszél. 
 
Dr. Vincze András képvisel : 
Hát az elég baj. Nézze meg, akkor Polgármester úr a korábbi el terjesztését, ahol ki lett mutatva, 
hogy milyen beruházásokat eszközölt és milyen értékben, emlékszem Bagó képvisel  úr még 
nevetett is rajta, hogy 8 darab zseblámpa, vagy valami ilyesmi, és ki lett mutatva egy összeg. 
Én csak azt kérdezem, hogy ezt az új üzemeltet  viszi tovább? Mert ha viszi tovább, rendben 
vagyunk, csak kérdezem, hogy viszi-e tovább? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Én tudom, hogy mit tetszik kérdezni és én adok rá egy választ, és egy kicsit furcsának veszem 
azt, hogy így belekiabálnak a válaszomba, és ezt tudom megismételni. Kalocsai 
önkormányzatnak van egy vállalása a Kajak-Kenu Szövetség felé. Ezt a korábbi üzemeltet  
részben teljesítette, és amely kötelezettsége az önkormányzatnak fennáll a Kajak-Kenu 
Szövetség felé jelenleg, azt a most ajánlattev  üzemeltet  viszi tovább. Nincsen hiány. A 
korábbi üzemeltet  vállalt önként különböz  fejlesztéseket, és azok teljesültek részben. De az 
nem érinti a Kajak-Kenu Szövetség és a kalocsai önkormányzat közötti kötelezettségeket. Ezt 
a választ tudom rá adni. Van-e kérdés még valaki részér l? Amennyiben nincs, a kérdéskört 
zárom. Vélemény, hozzászólás van-e? Amennyiben nincs, a kérdéskört zárom. Határozati 
javaslat, az írásban kiküldött határozati javaslat változatlan hagyásával teszem fel szavazásra, 
err l kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 53/2023 számú határozat 
A „Kalocsa-Meszes Dunaparton létesített aktív víziturizmust kiszolgáló vízitúra 
megállóhely –  kalocsai 10093 hrsz alatti ingatlan – üzemeltetésére és hasznosítására” 
lefolytatott pályázat – nyertes kihirdetése 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete  

1) a „Kalocsa-Meszes Dunaparton létesített aktív víziturizmust kiszolgáló vízitúra 
megállóhely – kalocsai 10093 hrsz alatti ingatlan – üzemeltetésére és hasznosítására” 
tárgyú pályázati eljárás nyerteseként a Kalocsai Gerillakertész, Szabadid , Vízisport és 
Környezetvéd  Egyesület-et (KAGESZ) (6300 Kalocsa, Rákóczi u. 9.) hirdeti ki. 

2) felhatalmazza a polgármestert a szükséges szerz dés megkötésére. 

3) a Varga Zoltán által benyújtott pályázatot érvénytelenné nyilvánítja, mivel a kötelez en 
csatolandó dokumentumok nem kerültek hiánytalanul benyújtásra. 



4) felhatalmazza a polgármestert a PROBATUS 2005 Kft.-vel (6300 Kalocsa, Széchenyi 
út 12.) korábban megkötött, ugyanezen tárgyú szerz dés megszüntetésére. 

 

Határid : folyamatos 
Felel s: polgármester 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

11. Kalocsai Polgár r Egyesület önkormányzati támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Kovács Attila Kalocsai Polgár r Egyesület elnöke 500 000 Forint m ködési támogatásra 
nyújtott be kérelmet önkormányzatunkhoz. Ezzel kapcsolatosan van-e valakinek kérdése? 
Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Kalocsai Polgár r Egyesülettel jó az 
önkormányzat együttm ködése, nagyon sokat segítenek a településen, a költségvetésünkbe is 
beépítettünk támogatási keretösszeget, amennyit kért az Elnök úr, 500.000 Forintot, ennyir l 
szól az el terjesztés. A vitát zárom, nem jelentkezik senki hozzászólásra. Szavazásra teszem fel 
a határozati javaslatot az írásban kiküldött szöveg változatlan hagyásával. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 54/2023 számú határozat 
Kalocsai Polgár r Egyesület önkormányzati támogatása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 
1) az 5/2023 (II.16) számú rendelete 1. sz. melléklet 10. tábla 18. sorában megjelölt támogatási 

keret terhére, a Kalocsai Polgár r Egyesület részére 500.000 Ft,- azaz Ötszázezer forint 
ködési támogatást biztosít  

 
a) rend ri tevékenység segítésére a közterületi jár rszolgálat folyamán,  
b) a lakókörnyezetekben a közterületen és a közterületr l elkövetett b ncselekmények 

megel zésére, figyel -jelz  szolgálat ellátására,  
c) a gyermekintézmények (óvoda, iskola), játszóterek körzetében a gyermekek 

sérelmére irányuló b ncselekmények és balesetek megel zésére,  
d) különösen hétvégén éjszaka a közintézmények, üzletek zártságának ellen rzésére, 

az éjjeli rökkel és a portásokkal való folyamatos kapcsolattartásra,  
e) ezen feladatok ellátása során felmerül  költségeire. 

 
2) felhatalmazza a polgármestert a támogatási szerz dést megkötésére.  
 



3) felkéri a Kalocsai Polgármesteri Hivatal Pénzügyi Osztályát a támogatásnak, a támogatási 
szerz dés szerinti kifizetésére.  

 
4) a Támogatott a támogatás felhasználásánál, elszámolásánál a támogatási szerz désben 

foglaltak szerint köteles eljárni. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

12. Kalocsa Város Önkormányzata Szociális Központ 2022. évi szakmai beszámolója 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Bács-Kiskun Vármegyei Kormányhivatal rendszeresen ellen rzi a munkát. Szeretném 
kérdezni, hogy Igazgató úr ki kívánja-e egészíteni a beszámolót? Azt gondolom, hogy nagyon 
alapos, köszönjük szépen. Van-e valakinek kérdése a képvisel -testület tagjai részér l? Kérdés 
nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Pécsi Vivien, parancsoljon. 
 
Pécsi Vivien képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. A Kulturális és Szociális Bizottság tárgyalta az el terjesztést és 
elfogadásra javasolja. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm. A kérdéskört zárom. Határozati javaslat, az írásban kiküldött szöveget jóváhagyjuk, 
a 2022 éves szakmai beszámolót teszem fel változatlan szövegtartalommal szavazásra, err l 
kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 55/2023 számú határozat 
Kalocsa Város Önkormányzata Szociális Központ 2022. évi szakmai beszámolója 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1) jóváhagyja Kalocsa Város Önkormányzata Szociális Központ (Szakellátási Központ, 
Alapszolgáltatási Központ, valamint az ORIGÓ Család- és Gyermekjóléti Központ) az 
el terjesztés mellékletében foglalt, 2022. évi szakmai beszámolóját. 

 
Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 



 
13. Sorsfordító Szolgáltató Központ Sorsok Háza Szociális Intézmény 2022. évi szakmai 

beszámolója 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Szeretném kérdezni, hogy valakinek van-e kérdése? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-
e? Pécsi Vivien képvisel  asszony, parancsoljon. 
 
Pécsi Vivien képvisel : 
Köszönöm szépen. A Kulturális és Szociális Bizottság tárgyalta ezt az el terjesztést is és 
elfogadásra javasoltuk. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Más vélemény, hozzászólás nincs, a vitát zárom. A határozati javaslatról 
kérnék egy szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 56/2023 számú határozat 
Sorsfordító Szolgáltató Központ Sorsok Háza Szociális Intézmény 2022. évi szakmai 
beszámolója 
 

Határozat 
 

Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
1) jóváhagyja a Sorsfordító Szolgáltató Központ Sorsok Háza Szociális Intézmény Kalocsa 

el terjesztés mellékletében foglalt, 2022. évi szakmai beszámolóját. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

14. Kalocsai Rend rkapitányság támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Kalocsai Rend rkapitányság vezet je, Bóbis rend rkapitány úr kereste meg 
önkormányzatunkat, hogy egy drónt kívánnak megvásárolni, mellyel nagyban segítenénk az  

nmegel zési és b nüldözési munkájukat. A térségükben 21 települést keresnek meg azzal, 
hogy az önkormányzatok hajlandók-e anyagi áldozatot vállalni ezeknek a berendezéseknek a 
beszerzéséhez. Most jelenleg egy szándéknyilatkozatot kér, feltérképezik, hogy kik azok, akik 
ebben partnerek kívánnak lenni, és akkor a további egyeztetéseket folytatjuk. Amikor konkrét 



összeg lesz, hogy mekkora összeggel kell részt vennünk, akkor azt újra testület elé fogom hozni. 
Most egy szándéknyilatkozatról beszélünk, azt gondolom, hogy Kalocsa város lakosainak is az 
az érdeke, hogy minél biztonságosabb és minél rendezettebb legyen. Szeretném kérdezni a 
képvisel -testület tagjai részér l, hogy van-e valakinek kérdése ezzel a napirenddel 
kapcsolatosan? Dr. Bagó Zoltán képvisel  úr, parancsoljon, hallgatom a kérdését. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Tisztelettel szeretnék érdekl dni, hogy van-e kiegészít  információnk arra, hogy mivel 
rendvédelmi céllal akarják vásárolni, hogy milyen rendvédelmi céllal akarják a közrendesek ezt 
a drónt m ködtetni? Kaptunk arra valamit? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Illegális szemétkihelyezés, az egy nagyon-nagyon fontos terület, a Kalocsai Rend rkapitányság 
udvarából mintegy 30 kilométeres körzetben tudná ez a drón, amelyet kiválasztottak segíteni a 
munkájukat. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Tehát akkor nem a közlekedésiek veszik? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Miért, azzal mi a probléma, vagy mi lenne a probléma? 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Próbáltam egy kicsit oldani a feszültséget Polgármester úr. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Semmiféle feszültség nincs, a szabálykövetés a rend rségnek a feladata. Van-e valakinek még 
kérdése? Kérdés nincs, vélemény hozzászólás van-e? Amennyiben nincs, a vitát zárom. Az 
írásban kiküldött határozati javaslat szövegét változatlan tartalommal teszem fel szavazásra, 
err l kérnék szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 57/2023 számú határozat 
Kalocsai Rend rkapitányság támogatása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának képvisel -testülete 
 

1.) kifejezi azon szándékát, hogy részt kíván venni a Kalocsai Rend rkapitányság részére 
a vásárolandó drón beszerzésére, 

2.) felhatalmazza a polgármestert a szándéknyilatkozat aláírására. 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 

 __________________________________________________________________________________ 



15. Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyermekekért alapítvány támogatása 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
A Kék madár Alapítványnak a munkáját nem kell bemutatni, a kalocsai beteg gyermekeket 
segítik. És azt, hogy ezt a céljukat meg tudják valósítani, Kalocsán kulturális programokat 
szerveznek, és ezáltal az ide látogatókban generálják ezt az adakozási hajlandóságot és a 
kulturális programokon keresztül gy jtenek támogatókat, hogy az alapítvány a célját meg tudja 
valósítani. A korábbi években mindig 1 000 000 Forint támogatást kértek az önkormányzattól. 
Igen megnövekedtek a rendezvényszervezés- és tartással kapcsolatos költségek, és most a 
kuratórium elnöke és titkára április 24-én egy támogatási kérelmet nyújtott be hozzám, és itt 
nevesítve 3 000 000 Forinttal kérik segíteni a XXXI. Kék Madár Fesztivál megrendezését, 
amely június elején kerülne itt a városunkban megszervezésre. Ezzel kapcsolatosan van-e 
valakinek kérdése? Vélemény, hozzászólás van-e? Nincsen, a kérdéskört akkor zárom. Azt 
gondolom, hogy maga az alapítványi cél, valamint az a kulturális élmény és szórakoztató 
élmény, amelyet a Kék Madár Fesztivál nyújt, mindenféleképpen szükséges, hogy az 
önkormányzat is ezt a megemelt támogatást sz kös anyagi helyzetében is, de megtegye. A vitát 
zárom, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot változatlan tartalommal, err l szeretnék 
kérni szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 58/2023 számú határozat 
Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyermekekért alapítvány támogatása 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1) Hozzájárul ahhoz, hogy az önkormányzat és intézményei 2023. évi költségvetésér l és 
a költségvetés végrehajtásának szabályairól szóló 5/2023. (II.16.) önkormányzati 
rendelet 1. mellékletének 10. táblázatának 4. sorában található költségvetési jogcím 
(Alapítványok támogatása és egyéb kiadásai) terhére támogatást nyújt a XXX. Kék 
Madár Fesztivál megrendezéséhez a „Kék Madár Alapítvány a Beteg Gyermekek” 
részére 3.000.000,- Ft összegben. 

 
Határid : azonnal 
Felel s: polgármester 
 

2) Az 1) pontban szerepl  kötelezettségvállalás el irányzati fedezete érdekében 
hozzájárul, hogy a 2023. évi költségvetési rendelet 1. mellékletének 10. táblázatának 4. 
sorában található költségvetési jogcím (Alapítványok támogatása és egyéb kiadásai) 
el irányzata 2 000 e Ft-tal emelkedjen az Általános tartalék el irányzatának terhére. 

 
Határid : azonnal 
Felel s: polgármester 
 



3) Elrendeli, hogy a 2) pontban foglaltak hatása a 2023. évi költségvetési rendelet 
el irányzatain átvezetésre kerüljenek annak soron következ  módosítása alkalmával. 

 
Határid : 2023. évi költségvetési rendelet soron következ  módosítása 
Felel s: polgármester 
 

4) Felhatalmazza a polgármestert az ezzel kapcsolatos támogatási szerz dés aláírására. 
 
Határid : azonnal 
Felel s: polgármester 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

16. GYIÖK kérelme 2023. évi Sárkányhajó kupához 
El adó: Dr. Filvig Géza polgármester 

 
(az el terjesztés írásban mellékelve) 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
12. alkalommal szerveznék meg idén a Kalocsai Sárkányhajó Kupát május 18-20 között a 
Kubikus parkban. A rendezvény lebonyolításához 943 000 Forint támogatást kérnek. Látható a 
táblázatban, hogy milyen költségek merülnek fel, a 2. számú mellékletben. És ebben is lehet 
látni, nem is gondolja az ember, hogy milyen költségek merülnek fel egy rendezvény tartásával 
kapcsolatosan. Mindenféleképpen úgy gondolom, hogy ezt a szép hagyományt is támogatni kell 
itt a városunkban, és az ifjúságnak ezt a remek szórakozási lehet séget biztosítanunk kell, hogy 
meg tudják k szervezni. Szeretném kérdezni, hogy kérdése valakinek van-e a képvisel -
testület tagjai részér l? Kérdés nincs, vélemény, hozzászólás van-e? Schmidt Rajmund 
képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Schmidt Rajmund képvisel : 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. A Sport Bizottság elnökeként meg kell köszönjem a 
GYIÖK munkáját, úgy gondolom, hogy nagyon jó munkát végeznek, Lakatos Bence 
diákpolgármester úr és csapata. Mivel most kaptuk csak meg az anyagot, így a Bizottság nem 
tudta tárgyalni, de úgy gondolom, hogy minden támogatást igennel szavaz a GYIÖK részére a 
Sport Bizottságunk. Egyetlenegy dolog ragadott meg a táblázattal kapcsolatban. A 
megnevezések között a legnagyobb tétel a sárkányhajóval kapcsolatos költségek, 300 000 
Forint. Ezeket a költségeket igazából nem tudom kivenni, hogy pontosan milyen költségeket 
tartalmaznak, hiszen az összes többi megnevezés közül minden egyes tétel fel van sorolva, én 
ezt a részt egy kicsit soknak és alapozatlannak tartom, de mind összességében a GYIÖK 
támogatását abszolút támogatni fogom. Ez az egy dolog volt az el terjesztésben, ami kérdéses 
számomra. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltán alpolgármesternek adok szót, parancsoljon Alpolgármester 
úr. 
 
 



Simon Zoltán alpolgármester: 
Köszönöm szépen a szót Polgármester úr. El ször is szeretném üdvözölni az egész rendezvényt, 
hiszen az anyagban is benne van, hogy 12. alkalommal kerül megrendezésre. Ez már egy 
nagyon jelent s és mondhatjuk azt, hogy egy hagyományos ifjúsági rendezvény a városban, 
ami nagy népszer ségnek örvend. És ez nagyon jó, hogy els sorban a gyerek és az ifjúsági 
korosztálynak tudunk biztosítani ilyen rendezvényt. Amikor végig tekintettem az anyagot, 
akkor ahogy képvisel társam, én is végignéztem a Sárkányhajó Kupának a költségvetését, és 
megmondom szintén, hogy a legnagyobb tétel a 300 000 Forintos bérleti díj vagy költség, amit 
a Kalocsai Gerillakertész Egyesület nyújtott be, mint ajánlatot. Ez bennem furcsa érzéseket és 
gondolatokat keltett, el is magyarázom, hogy miért. 2019-ben volt egy TOP pályázat, ami 
lehet séget biztosított a városoknak, a településeknek, hogy kifejezetten közösségi tevékenység 
fejlesztésre nyújtsanak be pályázatot. Ez egy CLLD pályázat volt, ez megtörtént, és Kalocsa 
város nyert 250 000 000 Forintot. Megalakult ennek a pénznek a szétosztására, megalakult egy 
egyesületekb l és intézményekb l álló ún. HACS. Ez egy szervezet volt, Helyi Akció Csoportot 
takar ez a rövidítés, és ez az akciócsoport volt hivatott arra, hogy elbírálja és szétossza a 
beérkez  pályázatokat. És 2019 sze óta én voltam – múlt id ben mondom, mert ez tavalyi 
évben ez az egész rendszer megsz nt, megtörtént a pályázat felhasználása, 2019 szét l én 
voltam – a HACS-nak az elnöke. És jó rálátásom volt arra, hogy hogy történik a 
pénzfelhasználás. Szeretném elmondani, hogy az egyesületek nyújtottak be pályázatokat, és a 
legnagyobb összeget a Kalocsai Gerillakertész Egyesület nyerte, nevezetesen emlékszem, hogy 
körülbelül 17 000 000 Forintot, valamivel többet, de ezt már nem tudom hirtelen, tehát 
17 000 000 Forintot, a legnagyobb összeget a Gerillakertész Egyesület nyerte. A pályázatuk 
címe egy nagyon látványos cím volt, „Sárkányos élet a Vajason”. Ezt nagyon könny  
megjegyezni és megragadt bennem. Nyilvánvaló a pályázat címéb l is, hogy ezt az összeget k 
a Vajason történ  sárkányhajózásra használták föl, ebb l vették a hajókat, és hát nyilván voltak 
itt járulékos költségek. Egy ilyen megközelítésb l én rendkívül furcsának tartom azt, hogy 
ebben az évben a Kalocsai Gerillakertész Egyesület 300 000 Forint bérleti díjat kér azoknak a 
hajóknak a használatáért, amit  egy városi pályázat kapcsán nyert. Tehát én ezt eléggé 
disszonánsnak érzem, hogy a Kalocsa város gyerek és ifjúsági rendezvényét l a Gerillakertész 
Egyesület 300 000 Forintot kér ezeknek a hajóknak a használatáért. Én ki merem mondani, 
hogy ez tulajdonképpen jogilag nem támadható, de hogy etikátlan az 100%. Mert ebben az 
esetben furcsa, hogy a kalocsai gyerekeknek fizetni kell azért, hogy használják azokat a hajókat, 
amelyeket Kalocsa város pályázata kapcsán vett a Gerillakertész Egyesület. Nekem ilyen 
gondolataim támadtak itt a költségvetés áttekintésekor, és én nem tartanám azt ördögt l 
valónak, hogy a Gerillakertész Egyesület azt mondja, hogy mivel a város pályázatából nyertük 
a hajókat, én ezt 3 napra ingyen bocsájtom a kalocsai gyerekek és fiatalok rendelkezésére. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Alpolgármester úr. Szabó Balázs képvisel  úrnak adok hozzászólásra 
lehet séget, parancsoljon Képvisel  úr. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Köszönöm szépen. Annak idején én is voltam ennek a Bizottságnak az elnöke, mi is benne 
voltunk szervezésben, és emlékszem, hogy nagyon sokáig, míg nem volt ilyen egyesület 
Kalocsán, akkor a bajai sárkányhajó egyesület látta el ezt a feladatot. Hát utoljára 4-5 évvel 
ezel tt talán 7-800 000 Forintért. Ebben az összegben nem a hajók bérlése van benne 
kimondottan, itt sincs, ebben az el terjesztésben sem egyetlenegy szóval sem, hogy a hajók 
bérleti díjára kértek 300 000 Forintot. Az van ideírva szerintem, hogy „sárkányhajókkal 
kapcsolatos költségek”. Én nem tudom, hogy ez az egyesület mi alapján adta ezt az ajánlatot, 
de azt tudom, hogy annak idején a bajaiak, mikor adták az ajánlatukat, nem kimondottan csak 



a sárkányhajók bérleti díját – elenyész  volt a bérleti díj, – hanem ezek a sárkányok nem 
maguktól mennek. Ez a rendezvény 3 napos, reggel 8-tól este 10-ig körülbelül, csütörtökt l 
egészen szombat estig. 2 hajó mindig van, kormányos mindig kell és minimum 4 ember kell 
hozzá, hogy azért 3 napot napi 16 órán keresztül lenyomjon. És ez csak a hajók. Ezen kívül volt 
a start, volt a célba érkezés, én úgy emlékszem, hogy a bajaiak ilyen 6-8 f vel jöttek ide, és ezt 
a 7-800 000 Forintos – már nem emlékszem pontosan, de valami ilyesmi – árajánlatukat így is 
adták. Maguk a Sárkányhajók bérleti díja ebben elenyész  volt, itt az emberi tényez  volt az, 
amik akkor a költségek nagy részét kitették. Én nem tudom, hogy mire gondoltak pontosan, 
amikor leadták az árajánlatukat, hogy sárkányhajókkal kapcsolatos költségek, de én nem látom 
itt a gerillakertészeket, mint rendez ket. Én annyit tudok, hogy bármikor elmentem én is a 
gyerekekkel, gyerekeimmel, akár más gyerekekkel, t lem még egyetlen egyszer sem kért pénzt 
az egyesület, mikor akár sárkányhajóztatott, akár csónakáztatott, akár vízibicikliztetett minket, 
magyarul  a  saját  programjaikat  végrehajtották.  Ez  nem az   programjuk,  ez  városi  program,  
amit meg kell oldani. Így, ahogy az el  pontokban is volt, nagyon sok olyan dolog van, ahogy 
a Vagyonhasznosítónál is hallhattuk, amit saját maga nem tud megoldani egy cég vagy egy 
önkormányzat, ilyenkor kell küls  segítséget kérni. Nagyon-nagyon sokáig ez a bajai egyesület 
volt. Mondom még egyszer, 7-800 000 Forint volt 4-5 évvel ezel tt, vagy 3-4 évvel ezel tt. 
Nem muszáj ezt elfogadni, oda lehet menni a bajaiakhoz is, szerintem most olyan másfél millió 
Forintért el is vállalnák, én úgy gondolom. De én annyit tudok csak hozzászólni, hogy bérleti 
díjról egy szó sincs ebben az el terjesztésben. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Király Róbert képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm  szépen  a  szót.  Igen,  nem  szerencsés,  hogy  olyanba  megyünk  bele,  amit  nem  
ismerünk, nem is volt róla még bizottsági ülés sem, az anyagot nem ismerjük. Én is úgy tudom, 
hogy ebben nem hajóbérlés van, hanem egyéb humán er forrás és egyéb szolgáltatások vannak, 
tehát nem hajóbérlésr l van szó. De én úgy gondolom, hogy az a fair, ha ezt megkérdezzük 
bizottságin, vagy akár a következ  testületin is attól referens személyt l, aki beadta a 
pályázatot. Úgyhogy én is azt mondom, ne menjünk bele ilyen találgatásokba, hogy most mi 
van, benne mi sincs, tavaly is úgy emlékszem, hogy a hajókat valahonnan Paksról hozták át, 
tehát nincs, nem is rendelkezik a KAGESZ ennyi hajóval. Szerintem ezt a témát járjuk alaposan 
körbe, aztán utána beszéljünk róla. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm. Dr. Bagó Zoltán képvisel  úrnak adok szót, parancsoljon képvisel  úr. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Hát ülünk itt, mint Pilátus a krédóban, mert hogy ez egy 
kiosztós anyag volt, és én most olvastam el el ször. Ehhez képest Schmidt képvisel  úrnak a 
szavaiból én azt vettem le, hogy  azért már korábban találkozott ezzel az el terjesztéssel, vagy 
ezzel a kérdéskörrel. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Most került kiosztásra Képvisel  úr mindenkinek. Tegnapi napon jött a kérelem. 
 
Dr. Bagó Zoltán képvisel : 
Én a m fajt nem értem, hogy most amit Schmidt és Simon képvisel  urak elmondtak az kérdés 
volt, amire ezek szerint nem tudjuk a választ, vagy vélemény volt, ami a politikai 



munkásságuknak a részét képezi, vagy módosító javaslat volt, hogy vegyük ki ezt a 300 000 
Forintot, mert egyébként lehet, hogy még azt meg is lehetne érvelni, amit Alpolgármester úr 
mondott, hogy tényleg furcsa, hogy erre nyertek pályázatot, aztán most egyébként költségként 
állítják be egy városi rendezvényen. A m fajt nem értem, hogy most akkor mir l beszélünk. Itt 
van egy el terjesztés, aláírta a Polgármester úr, ha jól látom, akkor ezt meg lehet szavazni, vagy 
nem lehet megszavazni, minden más az vélemény, ugye? Jó, vélemény. Köszönöm. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Simon Zoltán alpolgármester úrnak adok szót, parancsoljon. 
 
Simon Zoltán alpolgármester: 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Ez nem találgatás, ez tény, hogy a Gerillakertész Egyesület 
ezt a pénzt városi pályázat útján kapta, és városi pályázati pénzb l vette azokat a hajókat, amit 
most bérbe ad. Amikor szó volt err l a 300 000 Forintos ajánlatról, akkor én megnéztem az 
ajánlattételt és az ajánlattétel úgy szól, hogy 1. pontja az ajánlattételnek, amit a Gerillakertész 
Egyesület adott le, hogy 2 darab sárkányhajó, a 2. tétel a hozzátartozó evez k és 
ment mellények.  Most  akkor  én  kérdem,  hogy  akkor  ez  nem  bérleti  díj?  Ez  benne  van  az  
ajánlattételben, mert amit a Gerillakertész Egyesület a Gyermek- és Ifjúsági Önkormányzat felé 
benyújtott. De, ez bérleti díj. Ez nem kérdés. 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Mikor találkozott ezzel Alpolgármester úr, ha most volt kiosztós? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Elnézést, Alpolgármester úrnál a szó, ha valaki szólni akar, akkor jelezze és kap majd 
lehet séget. 
 
Simon Zoltán alpolgármester: 
Nem most nyújtották be az ajánlatot egy fél órával ezel tt, és a GYIÖK nem most kezdte el a 
szervezését. Azért, mert most kerül a képvisel -testület elé, bocsásson meg Képvisel  úr, 
engedtessék meg, hogy én ezt láthassam, amikor ez a folyamat elindul. És láttam, és nyomon 
követtem. Miért, Ön szerint a képvisel -testület el tt 5 perccel nyújtották be az ajánlatot? 
 
Szabó Balázs képvisel : 
Ha kiosztós, akkor… 
 
Simon Zoltán alpolgármester: 
Ez a képvisel -testület elé kerül  anyag, de gondolom elhiszi, hogy nem fél órával el tte 
kezd dött ennek a kidolgozása. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Alpolgármester úr. A tegnapi napon érkezett be a támogatási kérelem az 
ifjúság önkormányzattól. A tegnapi napon adták ezt a kérelmet, benne is van az Önök 
mellékleteként, és tegnapi nap délutánján, illetve a mai nap délel ttjén készült err l határozati 
javaslat, és ezért kapták Önök meg. Ezeket a tételeket kell az ifjúsági önkormányzatnak a 
rendezvény lebonyolításához kifizetnie, err l szól az el terjesztés. Tisztelt Képvisel -testület, 
a vitát zárom ezzel kapcsolatosan. Lakatos Bence diákpolgármesternek és a 
diákönkormányzatnak jó szervezést kívánok. Király Róbert ügyrendi gombot nyom, tessék 
parancsolni Képvisel  úr, mi az ügyrendi javaslata? 
 



Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen a szót. Közben megláttam, hogy a KAGESZ elnöke megérkezett, és 
szerintem akkor meg tudjuk kérdezni, hogy akkor most pontosan mit tartalmaz ez az összeg, és 
akkor tisztázzuk, ha szót enged a Polgármester úr neki. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, én nem tartom célszer nek. Van egy 300 000 Forintos kérelme, Bolvári 
Ferdinánd kíván nyilatkozni ezzel kapcsolatosan? Most nem volt itt, de egyébként miel tt 
megadnám a szót, a képvisel -testületi tagoknak szeretném azt elmondani, hogy nagyon sok a 
közbe kiabálás, és az, hogy Önöknek vannak ilyen akciói, és akkor behívnak különböz  
lakosokat, és mondjanak véleményt, abszolút nyitottak vagyunk erre. De nem err l szólnak az 
el terjesztések. Elmondhatjuk, de mindenki mást behívhatnánk, a plakettkészít t és az 
emléklapokét is. Bolvári Ferdinándnak is szót adok, mint a Kalocsai Gerillakertész Egyesület 
vezet jének. Bejött a Kalocsai Gyermek- és Ifjúsági Önkormányzattól egy támogatási kérelem 
943 000 Forintos támogatása, és abban van egy tétel, amelyben a Kalocsai Gerillakertész 
Egyesület 300 000 Forintos költségigényt nyújt be, így jön ez össze. És a képvisel -testület 
részér l egy pár tagnak ez szemet szúrt, hogy ez a legnagyobb tétel, és az eléggé megdrágítja a 
szervezést. Bolvári Ferdinándnak, mint a Kalocsai Gerillakertész Egyesület elnökének 
megadom a szót, 3 perc áll rendelkezésére. 
 
Bolvári Ferdinánd Kalocsai Gerillakertész Szabadid , Vízisport és Környezetvéd  Egyesület 
elnöke: 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Igen, tavaly már volt egy ilyen igénye az egyesületünk felé, 
hogy szervezzük meg és a munkánkkal bonyolítsuk le a szakmai részét a Sárkányhajó 
bajnokságnak. Akkor én már jeleztem, hogy ezt most még grátisz megcsináljuk a városnak, 
ezért a munkáért 4-5 évvel ezel tt a város egy bajai egyesületnek már akkor 550 000 Forintot 
fizetett ki. Ennek a munkának ára van Polgármester úr. Úgy, ahogy volt egy el terjesztés a 10., 
amiben a Kalocsai Gerillakertész Egyesület a városnak egy olyan ingatlan bérléséért, amelyért 
az el  bérl  azt hiszem 120 000 Forintot fizetett vagy nem fizetett, nem tudom, itt most nem 

lt el, mi 500 000 Forintot kínáltunk, tehát gyakorlatilag most Önök kapnak t lük 500 000 
Forintot, mi meg visszakérünk 300 000-et, mert az a munkánk, amelyet feln tt emberek 
felel sséggel, 3 napon keresztül, s t nem 3, mert leírtam, 2 héten keresztül, mert azoknak a 
csapatoknak, akik neveznek a Sárkányhajó bajnokságra, 2 héten keresztül igény szerint 
maximálisan 2 alkalommal edzési lehet séget biztosítunk. Ami egyébként nem volt benne 
annak idején a bajaiak 550 000 Forintjában. Tehát mi dolgozunk, úgy, ahogy mindenki a 
munkájáért bérre jogosult, mi is dolgozunk. A városnak pedig visszafizetünk, majd 
visszafizetjük ezt az összeget busásan, ugyanis a kajak-kenu pontért 500 000 Forint bérleti díjat 
ajánlottunk föl, ami úgy gondolom, hogy egy gavallér ajánlat volt. Úgyhogy nem tudom mi a 
kérdés, csak menet közben értesültem róla, hogy valami vita van ezzel kapcsolatban. Nagyon 
szívesen állok rendelkezésre kérdésre. Egy pillanatra elcsíptem Simon Zoltán hozzászólását a 
telefonomon. Azokat a Sárkányhajókat a Kalocsai Gerillakertész Egyesület a saját tulajdonába 
pályázta és kapta az államtól, az Európai Uniótól. Ezek a mi nevünkön vannak, mi ezeket az 
idei évt l, mint ahogy minden hajónkat a szövetség elvárása alapján piaci áron fogunk 
mindenkinek a rendelkezésére bocsátani, mert ez az elvárás felénk. Úgy, ahogy a városnak 
fizetünk majd 500 000 Forintot. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Sajnos lejárt az id . Köszönjük szépen Elnök úrnak. Nincsen semmi kérdés, vélemények 
hangoztak, de kérném Elnök urat, hogy ne keverjük a kett  ügyletet. A korábbi 10. napirendben, 
hogy a kajak-kenu pontot a gerillakertészek megkapják bérletbe, igen, azért egy igen jelent s 



önkormányzati tulajdonú épületet használatba is megkapnak, rendelkeznek vele, sok tízmillió 
Forintos pályázati felújításból megvalósított létesítményt, az egy külön ügylet. Itt most a 
diákönkormányzat szervez egy Sárkányhajó Kupát, amelybe Önök besegítenek és kérnek érte 
300 000 Forintot, tehát ez szezon-fazon, és értelemszer en diákönkormányzatnak nincsen 
bevétele, és nekünk, mint nagy önkormányzatnak kell finanszírozni ezt. Itt egy dolgot lehet 
eldönteni, igen, ezért így szól az el terjesztés: megadja az önkormányzat a 
diákönkormányzatnak azokat az anyagi feltételeket, amelyekb l meg tudják csinálni május 18-
án, 3 hét múlva ezt a Sárkányhajó Kupát, vagy nem adja meg az anyagi feltételeket, ennyi. A 
tételekb l összejött, a képvisel -testületnek egy pár tagja részér l elmondták a véleményt, 
ugyanúgy, ahogy minden képvisel  elmondja bizonyos napirendekr l a véleményét, pont. 
Ennyi történt. Úgyhogy a vitát zárom, szavazásra teszem fel a határozati javaslatot, kérnék egy 
szavazást. 
 
A Képvisel -testület 11 igen szavazattal az alábbi határozatot hozza: 
 
Kalocsa Város Önkormányzata 59/2023 számú határozat 
GYIÖK kérelme 2023. évi Sárkányhajó kupához 
 

Határozat 
 
Kalocsa Város Önkormányzatának Képvisel -testülete 
 

1) Dönt arról, hogy Kalocsa Város Önkormányzata 943 000,- Ft összeg erejéig saját nevére 
szóló számlák, egyéb számviteli bizonylatok ellenében hozzájárulást biztosít a 2023. évi 
Kalocsai Sárkányhajó Kupa rendezvény megrendezéséhez, lebonyolításához, 
felhatalmazza a polgármestert az ezzel kapcsolatos kötelezettségvállalások aláírására. 

 
Felel s: polgármester 
 
Határid : azonnal 
 

2) Dönt arról. hogy az 1) pontban foglalt kötelezettségvállalások, más fizetési 
kötelezettségek a 2023. évi költségvetési rendelet 1. melléklet 10. táblázat 9. sorában 
található költségvetési jogcím (Sport- és ifjúsági egyesületek, szervezetek, GYIÖK 
általános és programtámogatása, egyéb sportcélú kiadások) el irányzatának terhére 
kerülnek elszámolásra, hozzájárul, hogy e költségvetési jogcím el irányzata az 
Általános tartalék el irányzat terhére 943 e Ft-tal emelkedjen. 

 
Felel s: polgármester 
 
Határid : azonnal 
 

3) Elrendeli, hogy a 2) pontban foglaltak hatása a 2023. évi költségvetési rendeleten 
átvezetésre kerüljenek annak soron következ  módosítása alkalmával. 

 
Felel s: polgármester 
 
Határid : 2023. évi költségvetési rendelet soron következ  módosítása alkalmával 
 



4) Az 1) pontban meghatározott rendezvényhez ingyenesen biztosítja Kalocsa Város 
Önkormányzata tulajdonát képez  rendezvényeszközök használatát, szállítását és azok 
telepítését a rendezvény helyszínére. 

 
Felel s: polgármester 
 
Határid : azonnal 
 

Értesülnek: a képvisel -testület bizottságai 
 Önkormányzati Hivatal Jegyz i Osztály 

És általuk az érintettek.  
 
 __________________________________________________________________________________ 

17. Egyebek 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Egyebek napirendben Király Róbert képvisel  úr említette, hogy 2 kérdést kíván feltenni. 
Parancsoljon Képvisel  úr, hallgatom a kérdéseit. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót Polgármester úr. Kett  közérdek , nyilván fontos információt szeretnék 
megtudni Önt l. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Elnézést Képvisel  úr és Képvisel -testület, egy 2 perc szünetet engedjünk meg magunknak. 
 
 __________________________________________________________________________________ 

A polgármester 2 perc szünetet rendel el. 
 __________________________________________________________________________________ 
 
 __________________________________________________________________________________ 

Schmidt Rajmund 16:58-kor távozik, a képvisel -testület 10 f vel folytatja az ülést. 
 __________________________________________________________________________________ 

 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Folytatjuk a képvisel -testületi ülésünket, köszönöm szépen a türelmet. Király Róbert 
képvisel  úrnak hallgatom a kérdéseit, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm szépen Polgármester úr a szót. Akkor elölr l kezdve még egyszer, két közérdek  
kérdésem lenne. A közvéleményt foglalkoztatja most már néhány napja, vagy 1-2 hete a kórház 
ügye. Azt szeretném megkérdezni, hogy Polgármester úrnak van-e már valami információja 
azzal kapcsolatosan, ami a városban terjed? Esetleg Gondos Miklós f igazgató úrral vagy 
Szívós Etelka f igazgató-helyettes asszonnyal találkozott-e? Volt-e err l esetleg szó? A másik 
pedig a Telekomos hálózatfejlesztési beruházással kapcsolatosan kérdezték már lakók t lem, 
hogy mikor van annak a pontos lejárati ideje, mert valamikor március vége – áprilist tudtam én 
is, és ez hogy áll, ennek a beruházásnak a befejezése, lezárása? 
 



Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Kalocsai kórházzal kapcsolatosan hallok én is híreket, hallok nagyon sok 
olyan rémhírt, meg olyan hangulatgerjesztést, amelynek nincsen alapja, amely csak arra jó, 
hogy indulatokat és a lakosságban is bizonytalanságot indítson el. A kalocsai kórház – és sajnos 
ez a kalocsai kórháznál már hosszú évekre visszamen leg jellemz  és mindig fel-felröppenek 
ilyen hírek – a kalocsai kórház a Kecskeméti Megyei Kórháznak tagintézménye, nincs 
önkormányzati fenntartás alatt, nincs rá befolyásunk. Nekem, mint polgármesternek az az 
érdekem és az a feladatom és az a felel sségem, hogy bármilyen olyan téma, amely a kalocsai 
lakosságot negatívan érinti, azért kiálljak, azokba az ügyekbe beleálljak és azokat az ügyeket 
megoldjam. Így volt ez az óvodai elhelyezéssel is, amelyet hirtelen kellett megoldanunk, és így 
volt ez akkor is, amikor a kalocsai kórháznak a gyermekosztályát és a szülészetét a megyei 
kórház meg kívánta szüntetni és arról értesültem. Amikor ilyen dolog történik bármelyik 
témában, akkor el fogok járni. Jelenleg a kalocsai kórháznál nincsen ilyen téma. A kalocsai 
kórház végzi a szolgáltatását Kalocsa és a térségben él knek, és ha bármilyen probléma lesz, 
amely negatívan hat a kalocsai lakosokra, akkor intézkedni fogok az illetékesekkel. Hallom 
politikai körökb l a provokációt, hallom a megszólításomat, de ez csak negatív 
hangulatgerjesztésre és a lakosságban egy bizonytalan érzés er sítésére jó. Ha bármilyen 
probléma lesz, rám számíthatnak a kalocsai lakosok, úgyhogy ezt tudom elmondani a kórházzal 
kapcsolatos témájában. A kalocsai kórház a továbbiakban is a kalocsaiak ellátását biztosítja. A 
Telekom lejárattal, beruházással kapcsolatos kérdésére engedje meg, hogy Osztályvezet  úrnak 
adjak szót polgármesteri tájékoztató keretében és a sétáló utcai kábelcserével kapcsolatban is 
majd Osztályvezet  urat kérném, hogy tegye meg a tájékoztatását, ha ezt így Képvisel  úr 
elfogadja. Köszönöm szépen, kérdéseire, akkor a választ megkapta a kórház témában, 
polgármesteri tájékoztatóban, ahogy említettem, akkor Osztályvezet  úrnak adnék szót. 
Kérném Osztályvezet  úr, els  körben Király képvisel  úrnak válaszoljon a Telekomos 
lejárattal kapcsolatosan, majd a Sétáló utcában folyó kábelcserével kapcsolatban. Osztályvezet  
úr, Öné a szó. 
 
Boromisza Viktor Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályvezet : 
Köszönöm a szót Polgármester Úr. Tisztelt Képvisel -testület, feltételezem Király Róbert 
képvisel  úr a már lezajlott Telekomos beruházások helyreállítási munkáival kapcsolatosan 
tette fel a kérdését, igen, köszönöm. A tavalyi év végén úgy egyeztünk meg a Magyar Telekom 
alvállalkozójával, hogy tekintettel a téli id járásra, az idei év tavaszának végéig kell ezeket a 
helyreállítási munkálatokat elvégeznie, ez dátumilag 2023. május 31-ét jelent, így rögzítettük a 
jegyz könyvben, május 31-ig áll rendelkezésükre még id  ezeknek a helyreállítási munkáknak 
a befejezésére. Egyébként folyamatosan kapcsolatban állnak kollégáim a Telekom 
alvállalkozójával, és közösen rögzítik azt a hibalistát, ami még helyreállításra vár. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen. Képvisel  úr, parancsoljon. 
 
Király Róbert képvisel : 
Köszönöm a szót, csak egy rövid kérdés, akkor magyarul a lakosság még május végéig 
bejelentheti az igényeit a helyreállításra? 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Képvisel  úr, még utána is, ebb l adódóan utána is. De nyilván május végéig tudjuk tovább 
terhelni, de hogyha bárkinek bármi problémája van, akkor azt jelezze. Szeretném kérdezni 
Király Róbert képvisel  urat, hogy a két kérdésre így adott választ el tetszik-e fogadni? 



Elfogadja, köszönöm szépen. Osztályvezet  úr, a sétáló utcai kábelcserér l ha adna egy 
tájékoztatást, köszönöm. 
 
Boromisza Viktor Városüzemeltetési és Fejlesztési Osztályvezet : 
Nyilván mindenki látta, hogy a Sétáló utcában burkolatbontásra került sor. Annyit kell tudni 
err l a beruházásról, hogy ez az MVM DÉMÁSZ Áramhálózati Kft. beruházásában és 
finanszírozásában zajlik. Az  partnerkivitelez jüknek a kivitelezésében kezd dött meg 
körülbelül 3 héttel ezel tt ennek a munkának a végrehajtása. Itt a közvilágítási hálózat 
fejlesztésére került sor, a Sétáló utcában található közvilágítási lámpatestekhez új 
betápvezetéket, földkábeles vezetéket építettek ki, hiszen gyakoriak voltak a meghibásodások, 
és most így egy stabilabb m ködést tudnak majd a jöv ben biztosítani. Ehhez a szükséges 
valamennyi engedéllyel a szolgáltató rendelkezett. Már jelenleg a helyreállítási munkálatok 
kezd dtek meg e hét folyamán. A helyreállítási munkálatokat az MVM megbízásából egy 
kalocsai alvállalkozó végzi, a kalocsai alvállalkozóval szintén folyamatosan kapcsolatban 
vagyunk, az  tájékoztatása alapján legalább 2 hét még, ameddig a helyreállítási munkálatok 
elvégzésre kerülnek, nyilván az id járás függvényében ez azért valamelyest változhat, de arra 
törekednek, hogy 2 héten belül elvégezzék ezeket a munkálatokat. És amit fontosnak tartottunk, 
és jeleztük felé, hogy lehet ség szerint vegyék el re azokat az ingatlanokat, tehát azon 
ingatlanok el tti közterület helyreállítását, ahol lakások találhatóak, hiszen itt a lakásokba való 
bejutást mind gépjárm vel az udvarokba, mind pedig a lépcs házak megközelítését, ezt 
próbáljuk el térbe helyezni, hogy k zavartalanul meg tudják közelíteni az ingatlanjaikat. 
 
Dr. Filvig Géza polgármester: 
Köszönöm szépen Osztályvezet  úrnak a tájékoztatását. Mindenkit erre bíztatok, bármilyen 
téma felmerül a városban, forduljanak hozzánk kérdéssel bizalommal, és akkor így a tényszer , 
hiteles tájékoztatást meg tudják kapni, mert ezzel a Sétáló utcával kapcsolatosan is azért kértem 
Osztályvezet  urat, hogy mondja el, mert már tényleg itt is sokféle minden badarságot lehet 
hallani. Így tudjuk tisztázni ezeket a rémhíreket. Rövid 3 téma: azért engedjék meg, hogy szóba 
hozzam és mindenkinek felhívjam a figyelmét a hétvégi pápalátogatásra, hogy az milyen egy 
hatalmas megtiszteltetés Magyarországnak, hogy Ferenc pápa második alkalommal látogat el 
Magyarországra. Ennek óriási jelent sége van, és mindenkit arra biztatok, hogy a pápalátogatás 
különböz  alkalmait, szentmiséit kövessük nyomon személyesen, vagy a televízión keresztül. 
Az egész világ err l beszél most, hogy igen, Magyarországra ellátogatott másodszor is a 
Szentatya, legyünk most erre büszkék. És május 1. hétf , így kezdjük, Majálissal kezdhetjük a 
hetet. Az Innovációs Központ nagyon jó programokat állított össze a városi Érsekkertben, a 
Vagyon Kft. nagyon szép környezetet teremtett, teremt ott, jó szórakozási lehet ség lesz a 
kalocsaiaknak, minden korosztály számára, látogassunk ki minél többen az Érsekkertbe, 
élvezzük a jó programokat, csodálatos helyszínt, tényleg legyen egy jó hangulatú városi 
Majálisunk, úgyhogy május 1-jére hívok, invitálok minden kedves kalocsai lakost. És még egy 
örömhírrel szeretném zárni a testületi ülésünket, a Lurkó Palota meglév  óvodának a következ  
szárnya, ott is az engedélyezési eljárást megkaptuk, az építési engedélyt, úgyhogy a kiviteli 
terveket készítik most el , utána közbeszerzés, tehát ütem szerint és reményeim szerint is sszel 
kezd dhet az óvoda 2. szárnyának az építkezése. Köszönöm a testület munkáját, köszönöm a 
polgármesteri tájékoztatót, hogy meghallgatták erre szeretnék egy tudomásulvételi szavazást 
kérni. 
 
A Képvisel -testület 10 igen szavazattal tudomásul veszi a polgármester tájékoztatóját. 
 
 
 




